
З А П И С Н И К 
са  Двадесет  прве  редовне  сједнице  Скупштине  Општине  Фоча, 

од  6.  априла  2023.  године  
 
 
 
 
 
Двадесет прва редовна сједница Скупштине Општине Фоча одржана је у 

четвртак, дана 6.  априла  2023.  године, у сали Центра за културу и информисање, у 
Фочи, са почетком у 9.00 часова. 

 
Сједницом је предсједавао Срђан  Драшковић, предсједник Скупштине 

Општине Фоча. 
 
Сједници су присуствовала 23 одборника. 
 
Сједници нису присуствовали одборници: Миомир Бојат и Сребренко 

Кунарац, који су најавили одсуство и оправдали изостанак са сједнице. 
 
Поред одборника, сједници су присуствовали и: 
-  начелник Општине Фоча, Милан Вукадиновић, 
-  замјеница Начелника Општине Фоча, Весна Рашевић,  
-  начелници одјељења из састава Општинске управе Општине Фоча. 
 
Сједници су присуствовали и:  
-  обрађивачи радних материјала, 
- Огњен Бодирога, народни посланик у Народној скупштини Републике 

Српске, 
као и представници субјеката: 
-  Општинска борачка организација Фоча, 
-  Међуопштинска организације слијепих и слабовидих лица, 
-  средства јавног информисања (Радио Фоча). 
 
Предсједник Скупштине је констатовао да Скупштина. има кворум за 

одржавање сједнице и да може пуноважно радити и одлучивати. 
 
Он је прочитао Приједлог дневног реда, који је утврдио Колегијум 

Скупштине на својој Двадесетој сједници, од 28. 3. 2023. године. 
Он је констатовао да су одборници добили радне материјале за предложене 

тачке дневног реда, а да су им на клупе, непосредно пред почетак сједнице, 
достављени: 

-  табеларни преглед Финансијског плана ЈЗУ Дом здравља за 2023. годину 
(странице 15, 16 и 17), које су изостављене приликом умножавања Програма рада 
ЈЗУ Дом здравља Фоча, 

-  Извјештај Комисије за статутарна питања и прописе. 
 
Прије отварања расправе о Приједлогу дневног реда, предсједник Скупштине 

је истакао да предлагач повлачи из Приједлога дневног реда Записник са Двадесете 
редовне сједнице Скупштине Општине Фоча, од 16. марта 2023. године, јер исти до 
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момента слања скупштинског материјала није био урађен у одговарајућој форми, те 
није могао бити достављен одборницима на разматрање. Овај записник је већ урађен, 
али је оцијењено да његово достављање у скупштинске клупе не би имало смисла. 

 
Он је отворио расправу о Приједлогу дневног реда. 
 
Није било пријављених за дискусију. 
 
Предсједник Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

дневног реда. 
Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ је гласало 20 одборника), усвојила сљедећи  
 

ДНЕВНИ  РЕД 
  

1.  Информација о реализацији закључака са Двадесете редовне сједнице 
Скупштине Општине Фоча, од 16. марта 2023. године, 

2.  Приједлог одлуке о продаји непокретности означене као к.ч. бр. 1250 и 
1271, уписане у Посједовни лист број: 51/2, к.о. Љубина, 

3. Приједлог одлуке о усвајању Приједлога измјена и допуна дијела  
Регулационог плана „Хум – Шћепан Поље“ Фоча (осма измјена), 

4. Приједлог одлуке о приступању изради измјена и допуна дијела 
Регулационог плана „Хум – Шћепан Поље“ Фоча (девета одлука о измјени Плана), 

5.  Приједлог одлуке о одобравању средстава за економску подршку рањивим 
групама на тржишту рада за 2023. годину, 

6.  Приједлог одлуке о критеријумима и поступку за додјелу и престанак 
статуса удружења од јавног интереса за Општину Фоча, 

7.  Извјештај о раду и пословању Центра за културу и информисање Фоча за 
2022. годину, 

8.  Програм рада Центра за културу и информисање Фоча за 2023. годину, 
9.  Извјештај о раду и пословању Јавне здравствене установе Дом здравља 

Фоча за 2022. годину, 
10.  Програм рада Јавне здравствене установе Дом здравља Фоча за 2023. 

годину, 
11.  Извјештај о раду и пословању Јавне здравствене установе „Апотека 

Фоча“ Фоча за 2022. годину, 
12.  Програм рада Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча за 2023. 

годину, 
13.  Извјештај о раду и пословању Јавне установе Центар за социјални рад 

Фоча за 2022. годину, 
14. Програм рада Јавне установе Центар за социјални рад Фоча за 2023. 

годину, 
15.  Извјештај о раду и пословању Јавне установе Музеј „Стара Херцеговина“ 

Фоча за 2022. годину, 
16.  Програм рада Јавне установе Музеј „Стара Херцеговина“ Фоча за 2023. 

годину, 
17.  Извјештај о раду и пословању Јавне установе Туристичка организација 

Општине Фоча за 2022. годину, 
18.  Програм рада Јавне установе Туристичка организација Општине Фоча за 

2023. годину, 
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19.  Извјештаји о стању у области инспекција Општинске управе Општине 
Фоча за 2022. годину: 

1)  Инспекција за храну и ветеринарска инспекција, 
2)  Тржишна инспекција, 
3)  Урбанистичко – грађевинска инспекција, 
4)  Водна инспекција, 
5)  Комунална полиција, 
20.  Информација о реализацији иницијатива одборника, 
21.  Одговори на одборничка питања, 
22.  Одборничка питања, 
23.  Иницијативе одборника, 
24.  Текућа питања. 
 
 
АД – 1.  Информација  о  реализацији  закључака  са  Двадесете  редовне  

сједнице  Скупштине  Општине  Фоча,  од  16.  марта  2023.  године 
 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио расправу о 

Информацији. 
 
Није било пријављених за дискусију. 
 
Предсједник Скупштине је констатовао да је Скупштина Општине Фоча 

упозната са Информацијом о реализацији закључака са Двадесете редовне сједнице 
Скупштине Општине Фоча, од 16. марта 2023. године. 

 
 
АД – 2.  Приједлог  одлуке  о  продаји  непокретности  означене  као  к.ч. 

бр.  1250  и  1271,  уписане  у  Посједовни  лист  број:  51/2,  к.о.  Љубина 
 
Уводно образложење о Приједлогу одлуке дала је Рада Крнојелац, 

самостални стручни сарадник у Одјељењу за просторно уређење и стамбено-
комуналне послове. 

Она је навела да постоји интерес одређених физичких лица да купе предметне 
непокретности које се налазе у Врбници, по култури ливада, шесте класе. 

Ова иницијатива је прихваћена, па је припремљен Приједлог одлуке.  
Предметне непокретности се продају јавним надметањем – лицитацијом, по 

поступку који је прописан о продаји непокретности у важећем правилнику о продаји 
непокретности у својини јединица локалне самоуправе.  

Продаја ће се извршити по почетној продајној цијени од 1 КМ/m2, коју је 
утврдио вјештак пољопривредне струке. 

 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 
 
Није било пријављених за дискусију. 
 
Предсједник Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

одлуке. 
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Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 
већином гласова („за“ је гласао 21 одборник, нико није гласао „против“, а један 
одборник је био „уздржан“), донијела  
 

О д л у к у 
о  продаји  непокретности  означене  као  к.ч.  бр.  1250  и  1271, 

уписане  у  Посједовни  лист  број:  51/2,  к.о.  Љубина. 
 
 
АД – 3.  Приједлог  одлуке  о  усвајању  Приједлога  измјена  и  допуна  

дијела  Регулационог  плана  „Хум – Шћепан  Поље“  Фоча  (осма  измјена) 
 
Уводно образложење о Приједлогу одлуке дала је Сандра Татар, 

представник пројектне куће „Пројект“ Бања Лука, која је, уз помоћ видео-
пројектора, објаснила предметне измјене и допуне Плана. 

Она је појаснила поступак у вези са измјенама Плана, до утврђивања његовог 
приједлог. Локација на коју се односе измјене Плана налази се са десне стране ријеке 
Дрине и ријеке Таре, у близини саставака ријека Пиве и Таре, у оквиру катастарске 
општине Хум, уз магистрални пут. Површина локације на којој се планира измјена је 
10.818 m2. Плански период важења измјена Плана је 10 година. 

Републичка управа за геодетске и имовинско-правне послове је предметни 
простор сврстала у остала неплодна земљишта, а према власништву је 100% у 
државној својини. На овој локацији постоји могућност реализације рафтинг-кампа 
високог стандарда, капацитета 80 - 100 лежајева, са централним садржајем ресторана 
са базеном, туристички инфо-центар и слично.  

Она је дала конкретно објашњење о самом објекту и инфраструктури, уз 
детаљно образложење Општег, Текстуалног и Графичког дијела Плана. 

 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 
 
Није било пријављених за дискусију. 
 
Предсједник Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

одлуке. 
Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласао 21 одборник, нико није гласао „против“, а један 
одборник је био „уздржан“), донијела  
 

О д л у к у 
о  усвајању  Приједлога  измјена  и  допуна  дијела  Регулационог  плана   

 „Хум – Шћепан  Поље“  Фоча  (осма  измјена). 
 
 
АД – 4.  Приједлог  одлуке  о  приступању  изради  измјена  и  допуна  

дијела  Регулационог  плана  „Хум – Шћепан  Поље“  Фоча  (девета  одлука  о  
измјени  Плана) 
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Уводно образложење о Приједлогу одлуке дала је Рада Крнојелац, 
самостални стручни сарадник у Одјељењу за просторно уређење и стамбено-
комуналне послове. 

Она је навела да се Стојановић Бојан, из Миљевине, обратио Општини Фоча 
са иницијативом да се приступи изради измјена и допуна дијела Регулационог плана 
„Хум – Шћепан Поље“ Фоча, које би обухватиле локацију која је поближе описана  у 
Приједлогу одлуке.  

У Стручном мишљењу је наведено да на предметној локацији, према 
урбанистичким и техичким карактеристикама локације, постоји могућност 
реализације рафтинг кампа. 

 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 
 
Није било пријављених за дискусију. 
 
Предсједник Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

одлуке. 
Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласао 21 одборник, нико није гласао „против“, а један 
одборник је био „уздржан“), донијела  
 

О д л у к у 
о  приступању  изради  измјена  и  допуна  дијела  Регулационог  плана 

„Хум – Шћепан  Поље“  Фоча  (девета  одлука  о  измјени  Плана). 
 
 
АД – 5.  Приједлог  одлуке  о  одобравању  средстава  за  економску  

подршку  рањивим  групама  на  тржишту  рада  за  2023.  годину 
 
Уводно образложење о Приједлогу одлуке дала је Оливера  Елез, начелница 

Одјељења за привреду и друштвене дјелатности. 
Она је истакла да Општина Фоча има потписан споразум са „Каритасом“ 

Швајцарске за реализацију пројекта „SELLS“ – Социо-економска одрживост и 
подршка локалном становништву горњо-дринске регије 2019 - 2023. године.  

Циљ предложене одлуке је да се пружи подршка социјално угроженим, 
рањивим категоријама становништва да покрену или побољшају економске 
активности (предузетничке. пољопривредне, занатске и др). 

Она је истакла да Општина спроводи активности из предложене одлуке, а да 
их „Каритас“ надзире, док је до сада „Каритас“ спроводио активности и његово 
учешће је било много веће. 

За реализацију ове одлуке потребно је да Општина из Буџета обезбиједи 
износ од 40.000 КМ.  

Учешће Општине у овом пројекту је 45%, учешће „Каритаса“ је 35%, а 
корисника 20%. 

 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 
 
За дискусију се јавио одборник Драгослав  Станојевић. 
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Он је апеловао да се кроз предложени пројект изврши електрификација у 
селима Папратно и Викоч. 

 
Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 

изјасне о Приједлогу одлуке. 
Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ су гласала 22 одборника), донијела  
 

О д л у к у 
о  одобравању  средстава  за  економску  подршку 

рањивим  групама  на  тржишту  рада  за  2023.  годину. 
 
 
АД - 6.  Приједлог  одлуке  о  критеријумима  и  поступку  за  додјелу  и  

престанак  статуса  удружења  од  јавног  интереса  за  Општину  Фоча 
 
Уводно образложење о Приједлогу одлуке дала је Оливера  Елез, начелница 

Одјељења за привреду и друштвене дјелатности. 
Она је истакла да је, приликом усвајања Буџета Општине Фоча за 2023. 

годину, од одређених општинских удружења био апел да се донесе предложена 
одлука.  

Начелник Општине је покренуо процедуру, па је формирао комисију која је 
направила Приједлог одлуке. 

Након усвајања предложене одлуке, расписаће се јавни позив, у складу са 
одлуком, након чега ће се утврдити приједлог листе удружења од јавног интереса за 
Општину Фоча, који ће се доставити Скупштини на разматрање и усвајање. 

 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 
 
Није било пријављених одборника за дискусију. 
 
За дискусију се јавила Дара  Ђајић, предсједник Међуопштинског удружења 

слијепих и слабовидих лица Фоча. 
Она се захвалила институцијама и појединцима који на било који начин 

помажу ово удружење. 
Савез слијепих и слабовидих лица РС је удружење од посебног јавног 

интереса, па је и она била један од иницијатора да се донесе скупштинска одлука о 
удружењима од јавног интереса за Општину Фоча. 

Много је лакше радити када је неко удружење проглашено за удружење од 
јавног интереса, јер има унапријед обезбијеђена финансијска средства буџетом и 
своје годишње активности може да планира у складу са тим средствима. 

Ово удружење постоји 61 годину и никада му није био блокиран рачун.  
Општине помажу ово Удружење у складу са својим могућностима.  
Удружење има обавезе у погледу плаћања комуналних услуга, а посебно 

рачуна за електричну енергију, иако Удружење ради свега два дана седмично по два 
сата. 

Ако ово удружење буде проглашено за удружење од јавног интереса, оно ће 
моћи испунити све обавезе у оквиру својих материјалних и кадровских могућности. 
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За организовање манифестација и изложби, којих је било у прошлој години, 
потребно је више финансијских средстава, јер су потребни и пратиоци. 

Она је навела манифестације које Удружење намјерава да организује у 
наредном периоду. 

 
Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 

изјасне о Приједлогу одлуке. 
Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ су гласала 22 одборника), донијела  
 

О д л у к у 
о  критеријумима  и  поступку  за  додјелу  и  престанак  статуса 

удружења  од  јавног  интереса  за  Општину  Фоча. 
 
 
Скупштина је, без гласања, прихватила приједлог предсједника Скупштине да 

се о извјештајима о раду и програмима рада јавних установа чији је оснивач 
Општина Фоча води јединствена расправа, а да се гласање о документима који су 
предмет разматрања врши посебно за сваку јавну установу и за сваки материјал. 

 
 
АД – 7.  Извјештај  о  раду  Центра  за  културу  и  информисање  за  2022. 

годину  и  
АД – 8.  Програм  рада  Центра  за  културу  и  информисање  за  2023. 

годину 
 
Уводно образложење о предметним материјалима дала је Славица 

Филиповић, директорица Центра за културу и информисање Фоча. 
Она је истакла да је Центар своју активност у 2022. години базирао на 

областима: култура, информисање и издаваштво. 
Одмах по доласку на дужност директора, покренуто је најалармантније 

питање набавке новог предајника, који је купљен и он ће се монтирати на Кмуру 
када буду повољне временске прилике.  

На овај начин биће ријешен проблем покривености сигналом на подручју 
Тјентишта. Стари предајник ће се монтирати на Ђурђевици, јер је Радио Фоча раније 
добила дозволу од Регулаторне агенције за комуникацију за нову фреквенцију, која 
се односила на постављање предајника на Ђурђевици, кота на Пријеђелу, гдје се 
налази објекат и стуб РТ РС, а Радио Фоча има дозволу ове информативне куће за 
дозволу за бесплатно коришћење ових ресурса. 

Постављањем новог предајника на Кмуру и старог предајника на Ђурђевици, 
и њиховим повезивањем, сигнал Радио Фоче би се чуо на Тјентишту, и до Чемерна, 
уз кањон према Бастасима, Челебићима, Мештревцу, а постоји могућност да се чује 
и до Плужина. 

Поред предајника, купљена је и нова студијска опрема. 
У току је и набавка нове миксете у студију. 
На Радио Фочи, у 2022. години, која је била изборна, сви политички субјекти 

су имали право бесплатног представљања, а у завршном дијелу су организоване и 
радио-трибине, на које није било примједби како од политичких субјеката тако и од 
Регулаторне агенције БиХ. 

Она се осврнула и на урађену инфраструктуру у саставу Центра. 
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Урађена је изложбена сала, која се користи за изложбе, промоције и 
организацију свих активности на нивоу града.   

Урађено је доста на реновирању читаонице. Уз заједничко улагање са 
деканатом Медицинског факултета, студентима су обезбијеђени бољи услови за 
учење. Уз помоћ Општине, читаоница је климатизована. 

Постављен је и видео надзор. 
Овај простор се уступа удружењима и појединцима, чија активност је важна 

за локалну заједницу. 
Уз подршку Општине и самосталног угоститеља Станковића, реновиран је и 

тоалет. 
У области културе се радило добро.  
Било је више од 30 промоција изложби. 
Са разним јавним установама је обновљена или успостављена сарадња, као 

што су: Културни центар Требиње, позориште из Никшића, бањалучки Студентски 
центар, институције културе са Косова и Метохије, са којим ће се организовати 
манифестација „Дани умјетника са Косова и Метохије“, Центар за културу Горажде, 
са којим се организује заједничка Ликовна колонија, Дом културе Вишеград, Центар 
за културу и спорт Пале, Народна библиотека Рогатица и још много културних 
установа са којима Центар сарађује. 

Она је посебно нагласила сарадњу са Савезом иноватора Републике Српске, 
са којим  је организована фантастична изложба о Марији Милеви Аjнштајн. 

Фоча је по први пут била домаћин књижевним умјетницима са подручја 
сарајевско-романијске регије и источно-херцеговачке регије, гдје се фочанској 
публици представило 15 стваралаца са својим гостима. 

У сарадњи са општинама са регије, организован је ликовни конкурс на којем 
је било учесника од Требиња до Вишеграда, гдје су се повезали ликовни ствараоци 
који су помогли у реализацији Ликовне радионице, која је почела од прошле године, 
уз помоћ студената, гдје су највећу захвалност показали страни студенти. Све ово је 
рађено у сарадњи са факултетима и школама. 

Посредством ОСЦЕ-а обезбијеђена су новчана средства за реновирање једне 
просторије за потребе младих. 

Организоване су и васкршње радионице за пензионере. 
Са ученицима средње школе реализује се нова емисија у коју се доводе гости 

који су занимљиви младима.  
У програмској шеми је све више емисија едукативног карактера из 

различитих области живота. 
Посебно треба истаћи серијал емисија о старој Фочи и „Духовни 

светилници“. 
Радио „Слово љубве“ Београд, званична страница Архиепископије 

београдско-карловачке, је успоставио сарадњу са Радио Фочомм у којој се 
размјењују духовне теме.  

Реализује се пројекат са Демократским центром „Нове наде“. 
У току су преговори са страним студентима, који ће се, путем Радио Фоче, 

приближити становницима овог града тако што ће кроз пјесму и обичаје боље 
приближити земље из којих долазе. 

Она се захвалила Дому здравља који сваког петка, у програму Радио Фоче, 
доставља информације које су корисне за наше грађане. 

 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио јединствену 

расправу о предметним материјалима. 
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У расправи су учествовали одборници: Милорад Костић, Бранка Драгичевић, 
Снежана Голијанин, Срђан Драшковић, предсједник Скупштине, Драгослав 
Станојевић и Милош Милић, као и Огњен Бодирога, народни посланик у Народној 
скупштини Републике Српске. 

Одговоре на питања и образложења у вези са дискусијама одборника дали су: 
Бранимир Радовић, секретар Скупштине и Милан Вукадиновић, начелник Општине. 

 
Милорад  Костић је истакао да директорица Центра није уписана у судски 

регистар, сматрајући да она ради нелегално.  
Рјешењем Окружног суда у Требињу и Вишег привредног суда у Бањој Луци 

Центар је још 2007. године морао да се прилагоди и да буде јавна установа, а не 
Центар са посебном одговорношћу.  

На прошлој сједници Скупштине, секретар Скупштине је рекао да неће 
испуњавати политичке жеље. 

Он је сматрао да у Извјештају не треба да стоји реновирање тоалета и чајне 
кухиње, јер су то баналне ствари које је требало давно урадити.  

Он је питао шта је ново у области информисања, када ће Радио Фоча имати 
прилагођен програм слушаоцима и њиховим потребама; шта је креативно тијело које 
се спомиње у плану рада, чему оно служи, ко су његови чланови и шта они раде; 
зашто је у Програму рада много мање простора посвећено информисању, а зна се да 
је Радио Фоча 90% Центра; који је смисао организовања позоришних представа и 
шта ће радити Позориште; гдје организовати представе, јер је биоскопска сала 
издата предузећу „Лотика“ из Вишеграда, па се поклапа рад Музеја и Центра. 

Он је питао које се емисије реализују са Медицинским и Богословским 
факултетом; зашто нема на Радију емисија у којима би могли да гостују одборници 
Скупштине и одговорају грађанима о најважнијим темама, а не само у предизборној 
кампањи. Са сједница Скупштине скоро да нема никада изјава одборника, а нема ни 
информација о најактуелнијим темама у граду, већ само протоколарне ствари, иако 
Радио Фоча треба да буде сервис грађана. 

Он је сматрао да је Радију Фоча потребан главни уредник. 
Он је питао да ли ће заиста бити бољи сигнал Радио Фоче са новим 

предајником на Кмуру и ко је то испитао, јер је у излагању директорице то дјеловало 
неувјерљиво, уз оцјену да сада поједини квартови у граду имају катастрофалан 
сигнал, као и подручја према Драгочави, Челебићима, Слатини и Јошаници. 

 
Бранка  Драгичевић је истакла да остаје при своме ставу са 20. редовне 

сједнице Скупштине да Радио Фоча треба да остане у саставу јавне установе, јер је 
то једино правно исправно рјешење. У општинама Гацко, Билећа и Требиње  радио 
станице функционишу у саставу јавних установа, док у Вишеграду функционише 
као јавно предузеће, што се није показало као добро рјешење. 

Она је изразила наду да ће Начелник Општине испоштовати обећање које је 
дао на прошлој сједници Скупштине да се неће оснивати нова јавна установа, јер за 
тим нема потребе. Биће једна установа, а уколико буде било потребе, дио културе ће 
се измјестити на општинског службеника који је задужен за културу. 

Она је истакла да не подржава што ова установа улази у дјелатност других 
установа. Установе културе у граду имају широко дјеловање и оне треба да се 
придржавају своје дјелатности које су прописане законом, уз међусобну сарадњу. 
Центар за културу и информисање није кровна институција културе у граду, већ је то 
Општина, која именује организациони одбор за све манифестације, као што су: 
„Љето у Фочи“ и „Зима у Фочи“, у које су укључене све институције у Фочи. 
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Историјско предавање о сјећању на 1918. годину је одржано у Центру за 
културу и информисање, а требало је да се одржи у Музеју „Стара Херцеговина“. 

Такође, и позоришне представе треба да се одржавају искључиво у 
Позоришту, које је 2007. године скупштинском одлуком додијељено на коришћење  
Музеју. 

У Музеју већ дуго година постоји педагошка служба која се искључиво бави 
радом са дјецом, радионицама, сарадњом са школама.  

Установе би требало да се више једна на другу надовезују, а не да се 
преклапају, па међусобна сарадња општинских установа треба да буде много боља и 
да општинске установе буду у истом рангу. 

Она је негирала наводе из Извјештаја да је Центар за културу и информисање 
имао највише културних дешавања у регији. 

Она је изразила наду да ће постављањем новог предајника на Кмуру сигнал 
Радио Фоче бити много бољи. 

Она је очекивала да ће Извјештај бити садржајнији када је у питању  
информисање. 

Она је истакла да би сајт Општине требало да буде ажурнији. 
 
Снежана  Голијанин је истакла да је радује постављање новог предајника, 

који ће омогућити чујност Радио Фоче у свим дијеловима Општине. 
Између општинских установа треба да буде већа сарадња и оне треба да буду 

ослоњене на информисање гдје би било више јавних емисија и отворених студија са 
стручним лицима и причом о актуелној проблематици у граду. 

 
Срђан  Драшковић, предсједник Скупштине, је истакао да се из Извјештаја 

види да је садашњи директор Центра урадио доста тога. 
Посебно је добро што је набављен нови предајник, којим ће бити појачан 

сигнал Радио Фоче. 
Похвално је и што је Центар кренуо да рјешава проблеме који су постојали од 

раније.  
Из Извјештаја се види да се Центар бавио питањима из своје надлежности, а 

на добробит свих грађана, побољшан је дио који се односи на културу. 
Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада. 
 
Драгослав  Станојевић је истакао да је добро што ће се сигнал Радио Фоче  

чути у свим дијеловима Општине. 
За годину дана урађено је доста када је ријеч о улагању у објекат Центра, 

почев од новог тоалата, па на даље. 
Он је најавио да ће подржати Извјештај и Програм рада. 
 
Огњен  Бодирога, народни посланик у Народној скупштини Републике 

Српске, је питао да ли је предузеће „Симпа“ д.о.о. Добој ушло у процес енергетске 
ефикасности Центра за културу и информисање. 

Он је истакао да су измијењеним Колективним уговором, који је потписао 
Начелник Општине са Синдикатом Општинске управе 26. 1. 2023. године, повећани 
коефицијенти за плате са 120 на 129 КМ и усклађени су коефицијенти према 
стручној сприми. Овај Колективни уговор се односи и на раднике Центра за културу 
и информисање, Музеј „Стара Херцеговина“ и Туристичку организацију, али 
радници ових установа већ два мјесеца примају плату по неважећем колективном 
уговору, па се, као народни посланик обратио Тржишној инспекцији. 
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Он се у правној служби Народне скупштине Републике Српске информисао у 
вези са статусним промјенама у Центру за културу и информисање, гдје је добио 
објашњење да није могуће да је суд наложио да се оснива установа за културу и 
предузеће за информисање. 

Он је дошао до рјешења Окружног суда у Требињу, којим се одбацује пријава 
за упис у судски регистар актуелне директорице, као овлашћеног лица за заступање 
Центра за културу и информисање. Рјешење овог суда је потврдио и Виши 
привредни суд у Бањој Луци, са образложењем да функционисање Центра за културу 
и информисање није прилагођено у складу са Законом о систему јавних служби. 

Он је сматрао да актуелна директорица није лице које може да заступа ову 
установу. 

Он је истакао да Општина својим одлукама дезавуише јавност, као што је био 
случај и са изградњом старачког дома. Прво је била донесена одлука да ће се 
старачки дом градити у близини Универзитетске болнице, сада се то промијенило и 
донесена је нова одлука о његовој градњи у Миљевини. 

 
Бранимир  Радовић, секретар Скупштине, је образложио да Центар за 

културу и информисање не може да ради и послује у постојећем облику већ свој 
организациони облик мора ускладити са Законом о систему јавних служби.  

Он је истакао да све што је речено на претходној сједници Скупштине 
приликом разматрања пријелога одлуке о усклађивању Центра са Законом о систему 
јавних служби јесу неспорне чињенице.  

Славица Филиповић ради у складу са Статутом Центра и одлуком Скупштине 
о избору и именовању. 

Да је било које друго лице именовано за директора Центра, била би потпуно 
иста ситуација у погледу његовог уписа у судски регистар, јер је регистарски суд 
одбио упис директорице у судски регистар не зато што постоји мањкавост у погледу 
именовања директора, већ зато што није извршено усклађивање организационог 
облике Центра са Законом о систему јавних служби. А то је питање на које ни она ни 
било који други директор не може утицати, јер је то питање у надлежности Општине 
Фоча, као оснивача и Скупштине као доносиоца таквих аката.  

Од регистарског суда је тражено да изврши упис именоване директорице у 
судски регистар као лица које је овлашћено за заступање Центра, а да се, у 
међувремену, уђе у поступак усклађивања организације Центра са Законом о 
систему јавних служби, што суд није прихватио. 

 
Милорад  Костић је тражио исправку нетачног навода на излагање секретара 

Скупштине, што у први мах предсједник Скупштине није одобрио, уз образложење 
да одборник Костић није лично поменут и да, у складу са Пословником Скупштине, 
у завршној ријечи нема исправке нетачног навода. 

 
Након инсистирања Милорада Костића да му се дозволи исправка нетачног 

навода, предсједник Скупштине је, у 10.28 часова, прекинуо сједницу и одредио 
кратку паузу у раду Скупштине, у трајању од пет минута, како би се усаглашавањем 
ставова ријешило ово питање. 

Сједница је настављена у 10.35 часова. 
 
У наставку сједнице, предсједник Скупштине је дозволио одборнику Костићу 

исправку нетачног навода, уз образложење да дискусија секретара Скупштине није 
имала карактер завршне ријечи. 
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Милорад  Костић је, у исправци нетачног навода, питао зашто одборницима 
нису достављена рјешења судова о одбијању уписа директорице Центра за културу и 
информисање у судски регистар. 

Он је изразио увјерење да суд својом одлуком није наложио да се раздвоје 
култура и информисање, већ да се Центар за културу и информисање прилагоди 
Закону о систему јавних служби, тако да се све може објединити у оквиру јавне 
установе. 

 
Милош Милић је истакао да се судска рјешења морају испоштовати у 

потпуности. 
 
Милан  Вукадиновић, начелник Општине, је истакао да су Извјештај о раду 

и Програм рада исцрпни, па је упутио похвале на рад директорице Центра, као и на 
рад осталих директора општинских установа, уз најаву да ће им увијек дати подршку 
у раду. У задњих годину дана у Центру за културу и информисање је урађено доста 
тога, при чему су претходни директори радили у оној мјери у којој су били подржани 
од стране Општине.  

Он је апеловао на учеснике сједнице да се једни према другим односе уз 
дужно поштовање. 

Он је похвалио рад Општинске управе, у којој ради довољан број радника, 
почев од секретара Скупштине, који раде дуги низ година, довољно познају законе и 
професионално раде свој посао. Он је истакао да секретар Скупштине није никога 
обмањивао, није радио политички нити по његовом налогу. 

Радници Центра не треба да имају бојазности да ће остати без посла. 
Не постоји стварна нити политичка намјера да се формирају двије јавне 

установе везано за културу, нити постоји намјера да се радници отпуштају. 
Са новим предајником ће се покрити чујност на подручју Тјентишта и ширег 

дијела општине Фоча, уз напомену да се и претходни директор центра, г. Пантовић, 
залагао за набавку новог предајника. 

Са радницима Центра за културу и информисање је одржан радни састанак и 
њима је изнесен став везано за предметну проблематику. 

Општина се у вези са правним питањима која се тичу облика организовања 
Центра за културу и информисање обратила вишим правним инстанцама, са 
захтјевом за достављање одговарајућег мишљење и инструкције, како се не би 
погријешило у предлагању одговарајуће одлуке. 

Култура се преплиће кроз активности више јавних установа, удружења и 
референта за културу у Општинској управи. 

Културни живот у Општини је поправљен, посебно уз активност Центра за 
културу и информисање и Музеја „Стара Херцеговина“, што је видљиво и по 
коментарима грађана. 

Старачки дом ће се градити у Миљевини, чији инвеститор ће бити Општина 
Фоча, као што је и било обећано, и врло брзо ће се почети са његовом изградњом. 

У 2022. години је запримљено писмо намјере од инвеститора из Индије, који 
је изразио намјеру да гради смјештајне капацитете за студенте на енглеском језику у 
близини Студентског дома, у којем би се направила база везано за старачки дом.  

Локација која је одређена одлуком Скупштине и данас се нуди овом 
инвеститору, као и свим другим инвеститорима. 

 
Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 

изјасне о материјалима који су били предмет разматрања. 
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Након извршеног посебног гласања, он је констатовао да је Скупштина 
Општине Фоча, већином гласова („за“ је гласало 15 одборника, један одборник је 
гласао „против“, а четири одборника су била „уздржана“), донијела  
 

З а к љ у ч к е 
 
7.  Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Центра за културу и 

информисање Фоча за 2022. годину. 
 
8.  Скупштина Општине Фоча даје сагласност на Програм рада Центра за 

културу и информисање Фоча за 2023. годину. 
 
 
АД – 9.  Извјештај  о  раду  и  пословању  Јавне  здравствене  установе  

Дом  здравља  Фоча  за  2022.  годину  и 
АД – 10.  Програм  рада  Јавне  здравствене  установе  Дом  здравља  

Фоча  за  2023.  годину 
 
Уводно образложење о предметним материјалима дао је Мирослав 

Ристановић, директор ЈЗУ Дом здравља Фоча. 
Финансирање Дома здравља Фоча врши се од Фонда здравственог осигурања 

РС и то у уговорном износу од 85% у односу на укупни приход. Уговор је склопљен 
почетком 2022. године, у износу од 2.415.485 КМ и то на бази 15.266 осигураних 
лица на подручју општине Фоча.  

На снази је и уговор са консултативно-специјалистичком заштитом 
педијетрије и гинекологије, у износу од 168.022 КМ.  

У току 2022. године са Фондом здравственог осигурања РС су потписана два 
анекса уговора. 

Општина Фоча је, као оснивач Дома здравља, у 2022. години учествовала са 
110.000 КМ. Ребалансом буџета овај износ је повећан за 10.000 КМ, а Буџетом за 
2023. годину планирано је 125.000 КМ. 

Дом здравља је у 2022. години остварио укупан приход у износу од 4.832.109 
КМ, који чине: пословни приходи, приходи од продаје услуга, наплата у готовини и 
остали пословни приходи, који су наведени у табеларном приказу и могу се пратити 
упоредо са 2021. годином. 

Повећани су приходи од наплате у готовини и приходи од продаје услуга. 
Остали приходи се односе на отпис обавеза према Пореској управи РС, која је 

у септембру 2022. године донијела рјешење којим је утврђена застара права на 
наплату пореских обавеза, у вриједности од 1.638.365 КМ, а односи се на главни дуг 
пореза на плате, доприносе за здравство, дјечју заштиту, обрачунате камате и 
трошкове поступка. 

Укупни расходи су исказани у билансу успјеха у износу од 3.143.898 КМ, а 
односе се на: трошкове материјала, плате, накнаде плата и остале личне расходе. 

У рекапитулацији пословања у 2022. години, укупни приходи су 3.187.802 
КМ, укупни расходи су 3.126.256 КМ, а пословни добитак је 61.546 КМ.  

Послови добитак за 2021. годину је износио 10.932 КМ. 
Основна средства су увећана за 28.229 КМ. Купљено је једно половно 

санитетско теренско возило са погоном на сва четири точка, које до сада Општина 
није имала, а потребно је с обзиром на просторну величину Општине. 

Обим извршених услуга је доста већи од плана. 
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Кадровска структура Дома здравља је скоро идентична као и у 2021. години. 
Смањене су обавезе према добављачима, које на дан 31. 12. 2022. године 

износе 175.263 КМ и у односу на 2021. годину су смањене за 47.000 КМ.  
Све што је добављено у 2022. години је плаћено, а плаћено је и 47.000 КМ 

старог дуга, из 2015. године, од 415.000 КМ, који је већином репрограмиран. 
 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио јединствену 

расправу о предметним материјалима. 
 
У расправи су учествовали одборници: Душан Бодирога, Мирослав Матовић, 

Крсто Ивановић, Изет Спахић, Снежана Голијанин, Татјана Шифорија, Срђан 
Драшковић, предсједник Скупштине и Драгослав Станојевић, као и Огњен Бодирога, 
народни посланик у Народној скупштини Републике Српске. 

Одговоре на питања и образложење у вези са дискусијама одборника дао је 
Мирослав Ристановић, директор ЈЗУ Дом здравља Фоча. 

 
Душан  Бодирога је истакао да предсједник Скупштине треба имати у виду 

приликом гласања о Извјештају о раду и Програму рада Дома здравља да су четири 
одборника Скупштине запослена у Дому здравља и да се они неће моћи изјашњавати 
о овим материјалима због сукоба интереса. 

 
Мирослав  Матовић је, говорећи и у име Клуба одборника СДС-а, истакао  

да у Извјештају о раду за 2022. годину као ни у Плану рада за 2023. годину није 
наведено да је крајем 2022. године у Дому здравља извршена ревизија, након које је 
дато мишљење са резервом.  

Он је изложио одређене констатације из ревизорског извјештаја. 
Постоји општа неусклађеност интерних аката са прописима, односно 

недостаје одређени број интерних аката, што отвара простор за манипулације и 
незаконито поступање. 

Треба донијети или ускладити интерна акта из области интерних 
финансијских контрола које се односе на области: унутрашњи надзор, наплата 
партиципације, фискалне процедуре, расходовање опреме, израда финансијског 
плана и извјештаја о извршењу плана, 

Постоји приговор на евиденцију о присуству радника на раду, вођење 
помоћних књига, контролу утрошка погонског горива и начин коришћења 
службених возила. 

Правилник о раду је донесен 2010. године и није усклађен са Законом о раду. 
Није именована Комисија за унутрашњи надзор. 
Није сачињен годишњи извјештај о спровођењу планираних активности на 

успостављању и развоју система финансијског управљања и контроле, није 
успостављена књига пословних процеса, нити су идентификовани и процијењени 
ризици, као и ни друге активности захтијеване прописима. 

Етички одбор није вршио своју функцију. 
Нису прописана правила коришћења службених возила. 
Није прописана процедура ни контрола поступка код наплате средстава о  

извршеним услугама корисницима здравствене заштите (партиципација и др.). 
Приликом пружања здравствених услуга, запосленим у Дому здравља и 

њиховим ужим члановима породице се не наплаћује партиципација. 
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Није спроведена процедура јавних набавки малих вриједности у износу од 
16.120 КМ за одржавање службених возила, набавку материјала и одржавање 
објеката. 

Није извршен попис имовине и обавеза у складу са правилником, није 
пописана аналитичка листа потраживања према добављачима.  

Одлуку о усвајању Извјештаја о попису није донио Управни одбор, већ 
директор, што отвара простор за манипулацију.  

У финансијском плану нису планирани расходи камата по основу закљученог 
репрограма дуга за електричну енергију и уговора о зајму са Владом РС, који 
доспијева у наредној години у износу од 797.218 КМ, што приказује нереалну, бољу 
слику финансијског стања Дома здравља него што јесте. 

Исказане су краткорочне обавезе од 3.138.095 КМ, као и обавезе по основу 
камата у најмањем износу од 949.483 КМ, без камата по основу рјешења 
министарства о одложеном плаћању пореског дуга за период 2014 – 2019. године, 
док су остале краткорочне обавезе мање исказане, а биле су представљене као 
дугорочне, што све даје погрешну слику стварног стања Дома здравља. 

Он је, на основу извјештаја републичког ревизора, закључио да се ради о  
недомаћинском пословању Дома здравља, за шта је највећим дијелом одговоран 
садашњи директор, који овом установом руководи осам година. 

Он има информацију да најближи сарадници директора користе возило Дома 
здравља у приватне сврхе, а када прекораче брзину, утврди се да су тим возилом 
управљали чланови породице најближих директорових сарадника. 

Он је питао каква је сарадња Дома здравља са Казнено-поправним заводом и 
зашто Дом здрваља шаље доктора медицине да мијења доктора у КПЗ-у, који по 
закону мора да има свог доктора и своју здравствену заштиту. Ако се деси хитан 
случај, доктор из Дома здравља не треба да иде у КПЗ, већ се љекарска помоћ 
указује по посебној процедури, на начин да полицијско обезбјеђење КПЗ-а довози 
пацијента у Дом здравља да му се укаже љекарска помоћ. 

Он је питао: када је посљедњи пут извршена акредитација тимова породичне 
медицине, а по његовој информацији то је извршено 27. 5. 2008. године; шта је са 
радом амбуланте у Цапама, која је отворена прошле године пред изборе; колико је  
оштећен буџет Дома здравља да се исплате обавезе према садашњем замјенику 
директора Дома здравља, који није радио више од годину дана; зашто љекари 
породичне медицине имају радну недјељу 7 - 21 час; зашто радници Дома здравља, 
када одлазе у пензију, добијају мање пензије него у другим општинама и градовима; 
колики је укупни дуг Дома здравља. 

 
Крсто  Ивановић је сматрао да је здравствена заштита грађана у општини 

Фоча веома добро уређена, што је представљено у Извјештају о раду, по службама. 
Посебно је важна служба која се бави заштитом жена. 

Он је похвалио рад Дома здрваља у пружању помоћи дјеци на  вакцинисању, 
редовној контроли и приликом организовања било које спортске манифестације које 
организују школе. У лабараторији Дома здравља и код доктора породичне медицине 
смањене су гужве.  

Он је предложио да два народна посланика у Народној скупштини РС из 
општине Фоча  треба да се заложе да Општина добије магнетну резонансу, чиме би 
се побољшали услови лијечења и превентивне заштите здравља грађана. 

Општина Фоча треба да има службу која може да врши систематски преглед 
радника свих установа и предузећа, као и спортиста, која љекарска увјерења може да 
издаје Дом здравља Фоча, а не само увјерења за полагање возачког испита. 
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Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду за 2022. годину и Програм 
рада за 2023. годину. 

 
Изет  Спахић је истакао да има обавезу и задатак, који је добио од грађана 

који користе услуге Дома здравља у Фочи, да каже њихове позитивне коментаре на  
рад менаџмента и запослених радника у погледу услуга које добијају у овој 
установи, што се односи и на Универзитетску болницу у Фочи. 

Грађани обично истичу др Капетанова, не умањујући рад и осталих доктора у 
овој установи, тако да је била идеја Удружења повратника да се овај доктор 
предложи за општинску награду и признање. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада. 
 
Снежана  Голијанин је истакла да је у Дому здравља радила шест – седам 

година и да добро познаје проблематику рада ове установе.  
Хитна служба Дома здравља је радна и увијек је на удару. 
Она је питала зашто је у Служби за ментално здравље индекс остварења само 

47%, која је веома битна, јер у Општини има пуно болесника којима је потребна 
брига о менталном здрављу и њихов број се стално увећава. 

Постоји споразум да Центар за социјални рад и Центар за ментално здравље 
брину заједно о болесницима психичке природе. 

Центар за ментално здраље мора да прати психичког болесника, које су 
његове потребе и да ли га треба поново вратити у психијатријску установу. 

Она је истакла да Центар за социјални рад Фоча нема психолога, а мора да 
има психолошку процјену пацијената, па се обратио Дому здравља за сарадњу, која 
је изостала, јер није било одговора, па мора да плаћа психолога из Зворника 330 КМ, 
за психолошку опсервацију, коју може да обради сваки психолог са МПА тестом. 

 
Татјана  Шифорија је најавила да ће подржати Извјештај о раду за 2022. 

годину зато што је ова изузетно важна установа позитивно пословала. 
Планирано је 16.100 КМ позитивног пословања, а остварно је 61.546 КМ. 
У Извјештају нема упоредних података о извршењу прихода и расхода у 

односу на план за 2022. годину. 
Препоруке ревизије тичу се финансијског извјештавања. 
Приход од продаје услуга је увећан за 487.595 КМ, приход од наплате у 

готовини је увећан за 20.127 КМ, а остали приход увећан је за 63.399 КМ. 
У Извјештају је наведено да новчана средства која су умањена за прекорачење 

лијекова издатих на рецепт износе 149.795 КМ и неправедно се скидају са рачуна 
Дома здравља од Фонда здравственог осигурања. Чињеница је да су то стварне 
потребе грађана за лијековима које не настају по основу злоупотребе у прописивању 
лијекова на рецепт. Она је питала шта је Дом здравља урадио по овом питању и како 
се овај проблем може ријешити, пошто то нису мала средства. 

Укупан расход је исказан у износу од 3.143.898 КМ.  
Трошкови материјала износе 100.800 КМ и односе се на утрошак лијекова и 

санитетског материјала, а смањени су у односу на 2021. годину за 9.500 КМ. 
Она је питала како је дошло до смањења трошкова материјала када су све 

службе у Дому здравља имале повећање извршења услуга; да ли Фонд здравственог 
осигурања рефундира трошкове набавке лијекова којих нема у продаји. 

Она је поздравила што је у 2022. години исплаћено 12 плата, са порезима и 
доприносима, дошло је до повећања коефицијената, као и повећања цијене рада. 
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Инвестиције у опрему су износиле 28.226 КМ, набављен је ЕКГ апарат и 
санитетско возило, као и опрема за Стоматолошку службу. 

Све службе у Дому здравља су извршиле знатно више услуга од планираног, 
осим Центра за ментално здравље. 

Она је похвалила рад тимова породичне медицине и Хитне службе. 
Она је истакла да је у извјештају Апотеке Фоча наведено да јој је приход 

умањен из разлога што се један лијек издаје тромјесечно на један рецепт, па је 
питала који је то лијек и да ли се он стварно издаје на један рецепт за три мјесеца. 

 
Срђан  Драшковић, предсједник Скупштине, је истакао да подржава рад 

директора Дома здравља, г. Ристановића и запослених радника, који свој посао раде 
професионално и у тешким временима су одговорили свом задатку. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада. 
 
Драгослав  Станојевић је истакао да је за њега битно да у мандату директора 

Ристановића није било недомаћинског понашања, уз подсјећање да је гласао за радне 
материјале и подржавао рад овог директора и у вријеме када је, као одборник 
Скупштине, био у опозицији. 

Он је упутио похвале за професионалан рад директора Дома здравља и 
коректан однос према пацијентима, уз најаву да ће подржати Извјештај о раду и 
Програм рада. 

 
У 11.42 часова предсједник Скупштине је накратко прекинуо сједницу ради 

обављања консултација у вези са пријавом Огњена Бодироге за дискусију у својству 
народног посланика. 

 
Огњен Бодирога, народни посланик у Народној скупштини Републике 

Српске, је истакао да је особље Дома здравља вриједно и професионално и излази у 
сусрет пацијентима.  

Он је навео да одборник Мирослав Ристановић може гласати за предметне 
материјале и да он неће постављати питање сукоба интереса. 

Порески дуг Дома здравља на крају 2021. године био је 6.000.000 КМ и 
ревизор је дао мишљење са резервом, али треба видјети зашто је дуг сваке године све 
већи. 

Он је подржао идеју одборника Крста Ивановића да се систематски прегледи 
врше у Дому здравља, па је питао шта, као народни посланик, треба да уради и који 
услови се морају испунити да би се систематски прегледи вршили у општини Фоча. 

Магнетна резонанса постоји у Универзитетској болници Фоча, која је 
донирана 2016. године, али је слаба и просто неупотребљива. 

У Универзитетској болници постоји ЦТ апарат са 32 слајсне који је плаћен 
1.500.000. КМ, док је нпр. апарат у Ваљеву са 64 слајсне плаћен дупло мање и има 
мање зрачење. 

Порески дуг Универзитетске болнице Фоча је 2017. године износио пет 
милиона КМ, а 2021. године 28 милиона КМ, што се повећава сваке године. 

 
Мирослав  Ристановић је, у завршној ријечи, дао одговоре на питања и 

објашњења у вези са дискусијама одборника. 
У задње двије године зграда Дома здравља је промијенила свој изглед. 
Урађен је паркинг за санитетска возила, обновљен је возни парк, уведена је 

лед расвјета око зграде, а тренутно се ради уређење парка око зграде. 
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Сваке године се улаже у опрему, почевши од лабараторије, породичне 
медицине, службе хитне помоћи, хигијенско-епидемиолошке службе, стоматолошке 
и осталих служби. 

Порески дуг Дома здравља је у 2015. години, када је он дошао за директора, 
био око четири милиона КМ. Тренутни дуг је 4.448.150 КМ, гдје 1.200.000 КМ чине 
камате. У 2022. години Пореска управа РС је отписала 1.680.000 КМ старог дуга, а за 
три мјесеца 2022. године отписано је још 700.000 КМ и сада је око 3.800.000 КМ.  

Дом здравља од 1. 1. 2020. године редовно плаћа порезе и доприносе. 
Влада РС и ресорно министарство од 2022. године плаћа ПИО доприносе за 

раднике који одлазе у пензију. 
Сви дугови према Фонду ПИО који су застарјели биће отписани. 
Влада РС и Министарство здравља и социјалне заштите припремају домове 

здравља, па тако и Дом здравља Фоча за трезорско пословање, да би се у овај систем 
ушло без губитка. 

Обавезе према добављачима, које су 2015. године биле 415.000 КМ, сада су 
смањене, првенствено обавезе за електричну енергију.  

Све обавезе према радницима Дома здравља се редовно исплаћују, као и 
јубиларне награде, накнаде за рођење дјетета, за смрт члана најуже породице и друге 
накнаде. 

У 2022. години била је ревизија, први пут у задњих 20 година, која је 
разматрала пословање Дома здравља за 2021. годину, при чему треба имати у виду 
да је то била година ковида када су све службе Дома здравља радиле у посебним и 
отежаним условима. 

Ревизија за пословање Дома здравља није дала негативну оцјену, као што је 
био случај код неких домова здравља у окружењу, већ мишљење са резервом. 

Дом здравља наплаћује партиципацију својим радницима, што не ради 
ниједна здравствена установа у регији, а ни у Републици Српској. 

Све што је ревизор навео, Дом здравља је у обавези да испуни.  
Било је ситних пропуста код финансијске службе, ради се на њиховом 

отклањању, тако да је 80% наложених препорука већ отклоњено. 
Дом здравља је у обавези да пружа прву здравствену помоћ свим грађанима 

који се нађу у Фочи, а којима је она потребна, било да су страни студенти или 
осуђеници КПЗ-а, када у КПЗ-у нема доктора. Он је образложио сарадњу Дома 
здравља са КПЗ-ом и Универзитетском болницом. 

У току је акредитација тимова породичне медицине, па ће са радом кренути и 
амбуланта у Цапама. 

Дом здравља је за бившег директора исплатио плате за период за који он није 
радио, у ком периоду је он, као директор Дома здравља, истовремено обављао и 
послове гинеколога, ишао на терен у Чајниче, Калиновик и Вишеград, радио у 
амбуланти, при чему је примао само плату директора, без икаквих других накнада. 

Приликом одласка радника Дома здравља у пензију, врши се појединачна 
уплата заосталих дуговања. 

Институт за медицину рада и спорта РС је преузео систематске прегледе. У 
Дому здравља више не постоји служба за медицину рада и спорта, па сви спортисти 
имају законску обавезу да иду у регионалне заводе за медицину рада и спорта, као и 
радници који имају отежане услове рада, у које спадају и просвјетни радници. 

Дом здравља може да ради систематске прегледе само за раднике који немају 
отежане услове рада.  

Дом здравља има услове да ради све систематске прегледе, за шта је потребно 
да има одобрење да обавља ове послове. 
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Услуге Центра за ментално здравље су остварене у нижем обиму због 
одсуства дефектолога, по основу породиљског одсуства. 

У 2023. години је завршена специјализација за једног психијатра, који ће 
радити у Центру за ментално здравље. 

Дом здравља већ 10 - 15 година прекорачује износе лијекова издатих на 
рецепт, али не својом кривицом, по ком основу је изгубљено преко 1.500.000 КМ, 
којим би се могла зановити опрема и побољшати пословање. Дом здравља се у вези 
са овим питањем обраћао Фонду здравственог осигурања, пошто у општини Фоча 
има доста болесника са бронхијалном астмом и опструктивном болешћу плића због 
велике влажности, а лијекови за ову болест су доста скупи, али то није уважено. 

Рецепти на три мјесеца прописју се углавном за лијекове за хипертензију и 
неке хроничне болести.  

У 2021. години били су већи трошкови материјала због ковида.  
Постоји листа лијекова које Дом здравља мора да има, а ако тог лијека нема, 

трошкови набавке могу се рефундирати код Фонда здравственог осигурања. 
Он је закључио да је у 2022. години Дом здравља остварио најбољи пословни 

резултат у задњих 25 година, за шта су највише заслужни радници Дома здравља. 
 
Мирослав  Матовић је, у реплици на излагање одборника Ристановића, 

истакао да није противник установе у којој ради и да је у свом излагању постављао 
питања у којима је истакао бригу за рад и пословање Дома здравља, а да ће се знати 
ко је био у праву.  

 
Након окончане расправе и обављених консултација, предсједник Скупштине 

је, прије преласка на гласање, у вези са питањем могућег сукоба интереса, 
констатовао да одборник у Скупштини који обавља дужност директора јавне 
установе не треба да гласа о материјалима чији је доносилац и потписник, што не 
важи за одборнике који су запослени у тој установи. 

Он је позвао одборнике да се изјасне о материјалима који су били предмет 
разматрања. 

Након извршеног посебног гласања, он је констатовао да је Скупштина 
Општине Фоча, већином гласова („за“ је гласало 16 одборника, нико није гласао 
„против“, а пет одборника је било „уздржано“), донијела  
 

З а к љ у ч к е 
 
9.  Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Јавне здравствене 

установе Дом здравља Фоча за 2022. годину. 
 
10.  Скупштина Општине Фоча даје сагласност на Програм рада Јавне 

здравствене установе Дом здравља Фоча за 2023. годину. 
 
Предсједник Скупштине је констатовао де се у поступку гласања одборник 

Мирослав Ристановић није изјашњавао о материјалима, због сукоба интереса. 
 
У 12.10 часова предсједник Скупштине је прекинуо сједницу и одредио паузу 

у раду Скупштине, у трајању од 20 минута. 
 
Скупштина је наставила са радом у 12.43 часова, уз кворум од 16 присутних 

одборника. 
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АД – 11.  Извјештај  о  раду  и  пословању  Јавне  здравствене  установе  
„Апотека  Фоча“  Фоча  за  2022.  годину  и 

АД – 12.  Програм  рада  Јавне  здравствене  установе  „Апотека  Фоча“  
Фоча  за  2023.  годину  

 
Уводно образложење о предметним материјалима дала је Горанка  

Митровић, директорица ЈЗУ „Апотека Фоча“ Фоча. 
Она је истакла да је 2022. година била веома турбулентна за „Апотеку Фоча“. 
Судски спор са Општином Чајниче око пословног простора је трајао око двије 

године, па је Апотека била принуђена да у тој општини нађе нови пословни простор, 
у ком периоду није радила четири мјесеца, што је један од разлога зашто је Апотека 
Фоча пословала са губитком. Апотека је у Чајничу имала мјесечни приход око 
15.0000 КМ. У Чајничу се у 2022. години отворила још једна апотека, што је утицало 
на промет Апотеке у Чајничу. 

На подручју општине Фоча има осам апотека, што све утиче на конкуренцију 
и пословање.  

На пословање Апотеке утицала је и слаба куповна моћ грађана, као и 
немогућност набавке квалитетних количина робе док се не измире дуговања према 
добављачима, смањење броја рецепата због тромјесечне терапије, смањење 
малопродајне марже.  

Због негативне претпоставке о финансијској ситуацији ове установе, радници 
прелазе у приватне апотеке, иако тамо немају већа примања. 

Апотека Фоча је некада имала 19 запослених лица, а сада их има осам. 
Пословна јединица Апотеке у Доњем Пољу је затворена јер је слабо 

пословала, односно ишла је у губитак. 
По препоруци Анкетног одбора, смањене су плате радницима ове установе, 

што представља малу уштеду, у мјесечном износу од око 7.000 КМ. 
Она је сматрала да са постојећих осам запослених лица Апотека Фоча може 

опслуживати двије пословне јединице и радницима редовно исплаћивати плате.  
Апотека Фоча је једина апотека у граду која израђује магистралне лијекове и 

галенске препарате, а њен циљ је да одржи и унаприједи сарадњу са свим већим  
веледрогеријама, као и унаприједи квалитет услуга. 

Она је апеловала да се подржи рад Апотеке, барем толико да се не износи 
неповјерење и лоше претпоставке, што утиче на њену лошу репутацију. 

 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио јединствену 

расправу о предметним материјалима. 
 
У расправи су учествовали одборници: Милорад Костић, Мирослав Матовић, 

Татјана Шифорија, Душан Бодирога, Крсто Ивановић, Мирослав Ристановић, 
Милош Милић,  Предраг Кунарац и Миливоје Достић. 

Образложења и одговоре на питања у вези са дискусијама одборника дали су 
Горанка Митровић, директорица ЈЗУ „Апотека Фоча“ Фоча и Милан Вукадиновић, 
начелник Општине Фоча. 

 
Милорад  Костић је питао докле се стигло у поступку око милионског дуга 

Апотеке, о којем се расправљало у задње двије године и ко је за то одговоран, јер 
извршна власт ћути и не мијеша се у рад полиције, тако да ће поступак застарити и 
неће се знати за одговорна лица. 
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Он је оцијенио да је План рада за 2023. годину у пословном смислу без идеја, 
па ова установа моли за милост.  

Бизнис мора да се шири. 
Апотека у Доњем Пољу је затворена због великих трошкова закупа и 

електричне енергије, док све приватне апотеке имају исте обавезе, а позитивно 
послују и све одлично раде.  

Ради се о малверзацијама извршне власти. 
 
Мирослав  Матовић је питао шта је са станом који је Апотека Фоча имала у 

Баошићима, који још није преведен на ову установу, шта се планира с њим, на кога 
се воде и ко плаћа режијске трошкове. 

Он је сматрао да је Закон о апотекарској дјелатности преферирао рад 
приватних апотека у Републици Српској, јер је свега шест апотека у власништву 
општина. 

Он је изразио чуђење што је у затворена апотека Доњем Пољу. 
 
Татјана  Шифорија је констатовала да је дуг Апотеке Фоча у 2022. години 

износио 93.343 КМ, док је у Плану рада за 2023. годину планирано позитивно 
пословање. 

Директор Дома здравља је рекао да је Дом здравља у 2022. години издао  
96.000 рецепата, а код Апотеке је пад  броја рецепата, што говори да су ти рецепти 
отишли у приватне апотеке.  

Пад прихода Апотеке је и од продаје робе и од рабата. 
Она је питала зашто грађани више посјећују приватне апотеке. 
Она је истакла да, поред постојећих корисника услуга, Апотека треба 

настојати да придобије и нове кориснике. 
Апотека треба да реновира пословне просторије, да отвори излог и учини га 

привлачнијим грађанима, чиме би се привукао много већи број пацијената. 
Пресудан фактор у коју ће апотеку грађани отићи да купе лијек јесте 

љубазност особља, па Апотека треба да поради на едукацији кадрова и њиховом 
односу према пацијентима, као и на изради магистралних лијекова и галенских 
препарата, што приватне апотеке не могу радити. 

 
Душан  Бодирога је констатовао да је смањен број радника Апотеке Фоча за 

једног магистра и четири фармацеутска техничара, што представља трошкове на име 
бруто плата минимално 100.000 КМ за годину дана, док је у 2023. години износ за 
бруто плате смањен за 60.000 КМ. 

Он је питао шта ће се дешавати, да ли ће се неко запошљавати. 
 
Крсто Ивановић је сматрао да се рецепти које је издао Дом здравља, у 

вриједности од 96.000 КМ, купују у приватним апотекама које се налазе у близини 
Дома здравља, тако да је Апотека Фоча у незавидном положају. 

Градска апотека је историјски значајна за Општину и својим услугама је 
чувала здравље грађана у најтежим временима, па овој установи треба помоћи. 

Он је позвао грађане да прво посјете градску апотеку, па уколико у њој не 
могу да ријеше своје проблеме, да иду у друге апотеке. 

 
Мирослав  Ристановић је сматрао да су приходи Апотеке Фоча смањени у 

2022. години у односу на 2021. годину и претходне године због отварања већег броја 
приватних апотека.  
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Смањени су приходи од продаје робе.  
Укупна зарада је 176.000 КМ, што је за похвалу. 
Апотека има потраживање према Дому здравља у Чајничу од 18.483 КМ, па је 

питао може ли се ово потраживање наплатити. 
Обавезе за репрограм су на дан 1. 1. 2022. године биле 628.900 КМ; у 2022. 

години је уплаћено 60.000 КМ за обавезе, које су смањене на 520.000 КМ.  
Смањени су укупни расходи Апотеке, који су у 2019. години били скоро два 

милиона КМ, а у 2022. години су 1.450.000 КМ.  
Постоје уштеде на платама и топлом оброку око 35.000 КМ. 
Он је сматрао да се поступило исправно што је апотека у Доњем Пољу 

затворена, јер је имала негативно пословање.  
Смањен је број запослених у Апотеци, сада ради осам лица и биће уштеде на 

платама. 
У Плану рада за 2023. годину виде се активности у вези са станом у 

Баошићима, који је Апотека купила 1991. године, а још увијек није укњижен. Он је 
изразио наду да ће се то сада учинити и да ће се средства од продаје стана 
искористити у реновирање градске апотеке. 

Он је дао пуну подршку за Извјештај о раду и Програм рада. 
 
Милош  Милић је истакао да је жеља и циљ свих одборника да се помогне 

Апотеци, првенствено због традиције и свега осталог. 
Он је на Извјештај о раду Апотеке за 2022. годину гледао као покушај мјера 

санације и реорганизације правног лица. 
Добро је што Апотека нема блокиран рачун и што има измирене обавезе по 

основу пореза и доприноса.  
У 2022. години отписано је 48.000 КМ камата због уредне уплате рата по 

репрограму обавеза. Уколико се и у 2023. години буду уредно плаћали ануитети,  
створиће се услови за отпис још једног дијела дуга по овом основу. 

Он је констатовао да у предмету ранијег дуга Апотеке Тужилаштво РС води 
своје активности преко Министарства унутрашњих послова РС. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада Апотеке. 
 
Предраг  Кунарац је истакао да га слика у општини Фоча подсјећа на слику 

са државног нивоа, гдје је све у рукама једног лица. Одборници могу постављати 
питања директорици Апотеке или директорици Центра за културу и информисање, 
али оне на иста не могу одговорити јер о свему одлучује Начелник Општине и два 
лица око њега.  

На функције се постављају политички подобна лица. 
 
Миливоје  Достић је истакао да је Апотека у надлежности локалне заједнице 

и она је њен озбиљан проблем који траје годинама, али се ништа не ради на његовом 
рјешавању. 

Он је констатовао да се отварају приватне апотеке, а градска апотека се мало 
помало затвара, што је по њему несхватљиво, па ће се он свим својим капацитетима 
залагати да Апотека опстане и добије свој некадашњи углед.  

За превазилажење тешког стања у Апотеци нема помоћи ни од кога. 
Он је био против смањивања плата радницима Апотеке јер то није рјешење 

проблема, док број запослених радника представља сасвим друго питање. 
Основни разлог финансијских резултата у Апотеци је што није утврђен узрок 

тог стања.  
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Ситуација је анемична, нема енергије. 
До 2016. године сви извјештаји о раду Апотеке били су позитивни. 
У Републици Српској не постоји институт одговорности, а он је веома битан 

сегмент у раду сваког руководиоца, без кога нема напретка у овом друштву. 
Он је подсјетио да се, као одборник у Скупштини, својевремено четири 

године залагао да се у оквиру објекта Дома здравља отвори апотека, јер је 
најприродније да пацијенти од породичног доктора сврате у ту апотеку. 

Он је сматрао да треба одговорити на питање шта недостаје Апотеци Фоча па 
пацијенти иду у приватне апотеке, а градска апотека има најбољу локацију, 
традицију и историју, може да справља магистралне лијекове и галенске препарате, 
што је све предност у односу на приватне апотеке. 

 
Горанка  Митровић, директорица ЈЗУ „Апотека Фоча“, је дала образложења 

и одговоре на питања у вези са дискусијама одборника. 
Aпотека Фоча je имала значајан приход од апотекa у Чајничу и Калиновику. 

Приход Aпотеке је јако смањен затварањем апотеке у Калиновику и привременом 
обуставом рада апотеке у Чајниче у трајању од четири мјесеца.  

У близини Дома здравља у Фочи отворене су двије приватне апотеке, што је 
све утицало на слабији приход Апотеке по основу рецепата. 

Апотеку Фоча су напустили један магистар фармације и четири фармацеутска 
техничара.  

Апотека сада мора да прими једног магистра и једног техничара, тако да ће 
уштеда по основу плата бити мања од 100.000 КМ.  

Апотека мора да има одређени стручни кадар према Закону о апотекарској 
дјелатности.  

Такође, плате радника су одређене, постоје коефицијенти за магистре и 
техничаре, што код приватних апотека није случај и плате су знатно мање. 

Апотека у Доњем Пољу је била смјештена у приватном пословном простору, 
у власништву пет тадашњих радника Апотеке, који се издавао под кирију већ 15 
година, што је био сукоб интереса, али се овим питањем нико није бавио. 

Апотека у Доњем Пољу никада није могла да покрије своје обавезе, док су 
остале апотеке радиле добро. Власници пословног простора су тражили повећање 
цијене закупа, у пословни простор се није ништа улагало, па је у задње двије године 
евидентиран губитак од 22.000 КМ и 12.000 КМ. Ова апотека је затворена из разлога 
нерентабилности, али ниједан радник није остао без посла.  

Радници који су напустили Апотеку Фоча нису добили отказ, већ су својом 
вољом, из личних разлога, прешли на рад у састав приватних апотека. 

Стан у Баошићима је легално купљен од некадашњег предузећа „Грађење“, о 
чему постоје документи. Зграду у којој се налази стан купило је предузеће 
„Мајнекс“, у којој су остала неукњижена још три стана. Порез на ову зграду се води 
на предузећу „Мајнекс“ и он је сада са каматама око 60.000 евра. Апотека је 
ангажовала агента за некретнине и правника и тражи да се одвоји порез који се 
односи на Апотеку, а потом да се стан укњижи на Апотеку и прода. 

Трошкови режије, за воду, струју и комуналне услуге плаћа Апотека, обично 
једном годишње. 

 
Начелник Општине, Милан  Вукадиновић, је истакао да је проблем Апотеке 

Фоча стар дуги низ година, као и многи други проблеми у граду. 
Он је позвао одборнике да се односе са уважавањем у међусобној 

комуникацији и дискусији, као и према представницима извршне власти. 
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У вези са истражним поступком, он је констатовао да је Скупштина донијела 
одговарајуће закључке који су прослијеђени Министарству унутрашњих послова РС 
и Тужилаштву РС на даљи поступак, о чему се води истрага. 

Он је, као Начелник Oпштине, одмах упутио интерну ревизију да оствари 
увид у рад Апотеке Фоча, која је помогла да се разријеши финансијски аспект. 

Он је закључио да приватизација Апотеке Фоча није опција, уз позив да се 
одборници, извршна власт и радници Апотеке потруде да се ова установа сачува у 
власништву Општине Фоча. 

 
Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 

изјасне о материјалима који су били предмет разматрања. 
Након извршеног посебног гласања, он је констатовао да је Скупштина 

Општине Фоча донијела  
 

З а к љ у ч к е 
 
11.  Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Јавне здравствене 

установе „Апотека Фоча“ Фоча за 2022. годину. 
(Овај закључак је донесен већином гласова; „за“ је гласало 15 одборника, 

нико није гласао „против“, а седам одборника је било „уздржано“.)  
 
12.  Скупштина Општине Фоча даје сагласност на Програм рада Јавне 

здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча за 2023. годину. 
(Овај закључак је донесен већином гласова; „за“ је гласало 16 одборника, 

нико није гласао „против“, а шест одборника је било „уздржано“.) 
 
 
АД – 13.  Извјештај  о  раду  и  пословању  Јавне  установе  Центар  за  

социјални  рад  Фоча  за  2022.  годину  и   
АД – 14.  Програм  рада  Јавне  установе  Центар  за  социјални  рад  

Фоча  за  2023.  годину 
 
Уводно образложење о предметним материјалима дала је Снежана  

Голијанин, директорица ЈУ Центар за социјални рад Фоча. 
Она је истакла да се ова установа бави сложеном и тешком проблематиком, 

као што су: разводи, насиље, малољетничка делинквенција и др.  
У раду се примјењује десет закона из разних области, као што су: управни 

поступак, дјечја заштита, социјална заштита, Породични закон, Закон о поступању 
са малољетницима, Закон о кривичном поступку, Закон о насиљу у породици, Закон 
о менталном поремећају, Закон о здравственом осигурању и Закон о парничном 
поступку. 

У Центру има 11 запослених лица, и све су жене, осим једног возача, од чега 
је шест стручних сарадника, којима се захвалила на несебичном раду. 

Малољетничка делинквенција је у порасту и за њу Центар често не чује од 
институција, већ од грађана. Зато би жељела да се Центру за социјални рад да значај 
какав он има, јер ова установа рјешава веома тешке и сложене проблеме. 

Она је позвала одборнике да посјете ову установу како би се упознали са 
њеним радом и видјели са каквим се проблемима сусрећу запослени радници. 

Средства за рад Центра су ограничена буџетом Општине. Зато ће се стално 
тражити екстерна средства. 
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У Општини има доста гладних лица, па у Центар долазе незапослени борци и 
многи други социјални случајеви. 

Она се захвалила свим донаторима уз чију ће помоћ Центар за социјални рад 
својим корисницима обезбиједити за Васкрс по корнет јаја. 

Она је сматрала да радници Центра за социјални рад не могу бити у истом 
положају као радници у другим установама у вези са проблематиком којом се баве. 

Она се захвалила Начелнику Општине што је дозволио да двије раднице у 
Центру раде осам сати дневно, а које су прије радиле са непуним радним временом 
од четири сата. 

 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио јединствену 

расправу о предметним материјалима. 
У расправи су учествовали одборници: Милорад Костић, Милош Милић, 

Татјана Шифорија, Миливоје Достић, Никола Вуковић и Драгослав Станојевић. 
 
Милорад  Костић је истакао да у граду има много дјеце која су у 

проблемима, много је делинквенције, о чему Центар за социјални рад последњи 
сазна, иако би требало да први зна за ствари као што је појава дроге у основним 
школама, афера снус итд. 

Он је сматрао да је Фоча постала веома социјално угрожен град, па је Центру 
за социјални рад потребна пуно већа подршка. Малољетници се туку по граду, 
пијани су, а полиција окреће главу од свега тога, нарочито викендом. 

Он је сматрао да је Општини потребна сигурна кућа, па треба радити на том 
питању јер ће њу да финансира 70% Република Српска, а 30% Општина. 

 
Милош Милић је истакао да су Центар за социјални рад и Завод за 

запошљавање омогућили једном броју жена, које су жртве насиља у породици, да 
дођу до посла и обезбиједили им егзистенцију. 

Он је похвалио активност директорице Центра за прибављање средстава и 
изван буџета. 

Према корисницима Центра су извршена редовна и континуирана сва новчана 
давања, унапријеђен је рад установе, прибављена су одређена екстерна средства. 

Проблем представља велики број лица са психичким проблемима чији је 
главни проблем алкохол који, се све више конзумира. 

Градом ходају припита лица, али није знао да градом шетају и претучени 
људи. 

Још већи проблем је малољетничка делинквенција.  
Сви проблеми настају у породици, али проблем чине и комшије уколико не  

пријављују проблем. 
Он је апеловао да се помогне малољетним лицима уколику су они у 

одређеним проблемима, како би израсли у здраве и одговорне особе које ће у 
будућности да живе и раде у овој општини и воде њене институције. 

Уз оцјену да је најгора истина боља од најбоље лажи, он је најавио да ће 
подржати Извјештај о раду и Програм рада ове установе. 

 
Татјана  Шифорија је оцијенила да је посао радника Центра за социјални 

рад веома комплексан, а да је Извјештај о раду урађен темељно и професионалано. 
Она је истакла да о социјално угроженим грађанима брине Општина и 

Република Српска, а да је веома забрињавајући податак колико у Општини има лица 
која припадају тој категорији.  
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Тако, према Извјештају о раду, новчану помоћ примају 64 лица, додатак за 
његу и помоћ прима 820 лица, смјештај у установу 23 лица, здравствено осигурање 
има 39 корисника, право на помоћ у кући има 14 лица, једнократне новчане помоћи 
је примило 69 лица, проширено право из социјалне заштите имају три корисника, а 
личну инвалиднину има 99 корисника.  

Она је питала колико је процентуално изражен број лица  који су корисници 
социјалне помоћи. 

У 2022. години је евидентирано 14 случајева породичног насиља, па је 
подржала иницијативу одборника Костића за изградњу сигурне куће. 

Према Извјештају о раду за 2021. годину, у Општини је евидентирано 11 
дјеце са асоцијалним понашањем, који су били пред судом и изречене су им мјере 
укора. У Извјештају о раду за 2022. годину евидентирано је 11 дјеце са асоцијалним 
понашањем, од чега је за седам лица одређен судски укор, а за четири лица је 
одређен појачан надзор родитеља. Она је питала да ли су у питању повратници или 
се ради о новим случајевима асоцијалног понашања дјеце. 

Постоји проблем дојава, нелегалног прибављања новца, који траје уназад низ 
година. 

Она је апеловала на родитеље да контролишу своју дјецу и да се превентивно 
реагује, да се не би бавили већим проблемима. 

 
Миливоје  Достић је сматрао да се сви баве посљедицама, а не узроцима 

неког проблема. У извјештајима о безбједносној ситуацији наводи се да је све у реду. 
Сваке године се повећава број корисника социјалне помоћи. Ова социјална 

питања не може ријешити Центар за социјални рад него надлежне институције. 
Понашање које је некада било игнорисано сада постаје нормалан облик и 

опште је прихваћено, а све у корист некакве демократије. Стање у локалној 
заједници је рефлексија лошег стања у окружењу, држави и цијелом свијету.  

Није довољно само констатовати, већ проблем треба рјешавати. Али 
институције жмуре и праве се невјеште, а стање се не приказује какво је у реалности, 
већ се уљепшава, што није добро ни за кога. 

Он је сматрао да сами грађани треба да промијене своје понашање и тако 
помогну полицији и свим другим институцијама да се проблем ријеши. 

Друштво срља у пропраст, све вриједности су погажене, а неке особе без 
школе и труда имају богатство и сва врата су им у било којој институцији широм 
отворена. Зато на рјешавању одређеног проблема треба подузети конкретне кораке. 

Ако је сигурна кућа рјешење за насиље у породици, треба радити на њеној 
реализацији, сматрајући да то није коначно рјешење, али треба поћи од нечега. 

Он је истакао да у неким прошлим временима институције из општинског 
буџета нису добијале ниједну банку, па су опет успјешно радиле. Сада је ситуација 
таква да директори установа Општини испоручују рачун, а такав рад води у пропаст. 

 
Никола  Вуковић је истакао да је, у оквиру свог редовног посла, са 

радницима Центра за социјални рад неколико пута ишао на интервенције, код лица 
која су најчешће без примања, а уз то су још и тешко болесни. За ова лица ангажује 
се Центар за социјални рад у вези са њиховим смјештајем у болницу или другу 
одговарајућу установу, па је упутио похвале за раднике ове установе. 

Он је предложио да се купи неки од објеката у граду, којих има доста, за 
потребе сигурне куће, који ће се дати на коришћење Центру за социјални рад, јер је 
то потребно Општини, а и цијелој регији, јер те куће нема у окружењу. 

Он је закључио да не треба затварати очи јер има свега у граду. 
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Драгослав  Станојевић је сматрао да сви грађани виде оно што се у граду 
дешава, али од тога окрећу главу, што говори да грађани тако реагују јер су 
испрепадани и боје се да не би ушли у неки проблем уколико би реаговали.  

Он није подржао изградњу сигурне куће, јер је сматрао да она не може 
донијети ништа добро. Зато треба створити услове да сваком грађанину његова кућа 
буде најсигурнија. 

 
Снежана Голијанин, директорица ЈУ Центар за социјални рад, је дала 

одговоре на питања и образложења у вези са дискусијама одборника. 
У Општини има 820 корисника туђе његе и помоћи, а великој већини је то 

једини приход. Ово право се остварује по основу процјене стручне комисије, према 
одговарајућем обрасцу, који даје породични доктор. У ову групу спадају и дјеца из 
удружења „Трачак наде“, лица са карциномом и лица са психичким обољењима. 

Она је истакла да је најављена ревизија овог права. 
Новчану помоћ добија 66 лица. У питању су особе које су прави социјални 

случајеви, јер немају пензију, вишак стамбеног простора, нити сроднике који би 
могли да их издржавају. Ова лица примају 170 КМ мјесечно. 

Помоћ у кући остварује 16 лица, Ради се о особама на којима треба да се врши 
надзор 24 сата, јер ова лица имају вишеструке сметње. 

Лица која осигурава Центар за социјални рад су лица која немају никога и 
смјештена су у домовима. 

Највећи проблем код малољетничког асоцијалног понашања је што се не ради 
превенција, коју треба да раде заједно Центар за социјални рад, Центар за ментално 
здравље и Полицијска управа, тако да превенција треба да се ради мултисекторски. 

Она је истакла да се на основу сигурне куће могу обезбиједити средства од 
невладиних организација, јер оне финансирају њихову изградњу.  

Боравак у сигурној кући је привременог карактера. 
 
Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 

изјасне о материјалима који су били предмет разматрања. 
Након извршеног посебног гласања, он је констатовао да је Скупштина 

Општине Фоча, једногласно („за“ је гласао 21 одборник), донијела  
 

З а к љ у ч к е 
 
13.  Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Јавне установе Центар 

за социјални рад Фоча за 2022. годину. 
 
14.  Скупштина Општине Фоча даје сагласност на Програм рада Јавне 

установе Центар за социјални рад Фоча за 2023. годину. 
 
Предсједник Скупштине је констатовао де се у поступку гласања одборница 

Снежана Голијанин није изјашњавала о материјалима, због сукоба интереса. 
 
 
У 15.00 часова предсједник Скупштине је прекинуо сједницу и одредио 

дневну паузу у раду Скупштине, у трајању од 60 минута. 
 
Скупштина је наставила са радом у 16.10 часова, уз кворум од 19 присутних 

одборника. 
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АД – 15.  Извјештај  о  раду  и  пословању  Јавне  установе  Музеј  „Стара  
Херцеговина“  Фоча  за  2022.  годину  и   

АД – 16.  Програм  рада  Јавне  установе  Музеј  „Стара  Херцеговина“  
Фоча  за  2023.  годину  

 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио јединствену 

расправу о предметним материјалима. 
 
У расправи су учествовали одборници: Душан Бодирога, Мирослав 

Ристановић, Милош Милић, Бранка Драгичевић, Снежана Голијанин, Никола 
Вуковић и Милорад Костић. 

Одговоре на питања и образложења у вези са дискусијама одборника дале су 
Душанка Станковић, директорица ЈУ Музеј „Стара Херцеговина“ Фоча и Весна 
Рашевић, замјеница Начелника Општине. 

 
Душан Бодирога је сматрао да Музеј „Стара Херцеговина“ Фоча са 

садашњим буџетским средствима не може да испрати активности којима би 
Општина у будућности требало да посвети више пажње. То се односи на чување 
археолошког насљеђа на подручју Општине, која је по томе једна од најбогатијих у 
Републици Српској и Босни и Херцеговини, јер има археолошких налазишта од 
бронзаног доба, римског периода, средњег вијека, османског периода, па до данас.  

Извршна власт Општине би требало да оствари контакт са Министарством 
просвјете и културе како би се нешто предузело по овом питању.  

У засеоку Кумјеновићи налазе се остаци цркве из 10. вијека.  
Постоје разни стећци и метрополе, као што је црквина у Челебићима, која је 

под заштитом УНЕСКО-а.  
Све ово археолошко богатство би требало испитати и заштитити.  
Општина Фоча има амбијентално заштићену цјелину Ћерезлук, која је на 

привременој листи амбијенталних споменика Босне и Херцеговине, гдје се налазе 
старе куће српских градских породица из 19. вијека, па би се морало повести рачуна 
на заштити тих грађевина. 

Фоча је била сједиште Митрополије Милешевске.  
На локацији данашње спортске дворане се налазио манастир.  
Мора се повести рачуна на заштити и уређењу гробља старих српских 

породица из 18. и 19. вијека, које се налазе испод Забране. Гробље је дјелимично 
уређено, али га треба довести у задовољавајуће стање. 

Он је сматрао да би се све сталне музејске поставке морале приказивати на 
савременији начин, уз реновирање и довођење у стање и на начин како изгледају 
савремени музеји, за шта би се морала издвојити већа финансијска средства, јер је 
култура темељ опстанка сваког народа, па тако и српског народа. 

Стална поставка „Фоча у доба НОБ-а“ не одражава стање како то тумачи 
савремена историографија. 

 
Мирослав  Ристановић је оцијенио да је Музеј према својим скромним 

средстима урадио много.  
То се посебно односи на прву самосталну изложбу „Фоча у Краљевини Срба, 

Хрвата и Словенаца“, гдје су обиљежени догађаји који су се десили на подручју 
општине Фоча у периоду од 1918. до 1941. године.  

Ту су коришћени документи старих српских породица Хаџивуковић и 
Грујичић. 
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У Програму рада је планирано да се у мјесецу мају уради још једна 
самостална изложба, која се односи на прво соколско друштво на просторима Босне 
и Херцеговине, које је основано у Фочи 1893. године. 

За похвалу је што је у августу 2022. године отворена изложба скулптура 
вишеструко награђиваног вајара. 

Музеј је имао сарадњу и са другим музејима из Србије, као што су Чачак и 
Горњи Милановац, као и сарадњу са музејом из Требиња. 

Пажњу заслужује и изложба „МАГ 3 формата“, коју је осмислио Данило Дачо 
Ивановић, академски сликар, који живи у Швајцарској, којом је афирмисано 
неколико младих сликара средње генерације. У сарадњи са Министарством 
просвјете и културе продате су три слике домаћих сликара. 

Музеј је организовао и бројне радионице за дјецу, полазнике вртића и 
ученике основих школа. 

Међународни дан особа са инвалидитетом обиљежен је заједно са 
Удружењем слијепих и слабовидих лица Фоча, гдје су представљене брошуре на 
брајевом писму. 

Музеј се нашао и међу 50 музеја у интерактивној мапи Балкана. 
Када је ријеч о позоришту, и ту је остварен велики напредак. У Градском 

позоришту су наступали: београдски театар „Балкан“, Кабаре Мирјане Мине 
Лазаревић, комедија „Ноћ у кући господина Колака“ са познатим глумцима, театар 
„Вихор“ из Београда. 

У јуну 2022. године књижевно вече и музички наступ одржао је Дејан Цукић. 
Опремљен је хол Музеја, сређене су витрине у Музеју. 
Потребно је да се ријеши проблем гријања у згради Музеја, гдје се налази и 

Библиотека, да се среди плато испред Музеја са бистом др Ристу Јеремићу, чиме ће 
Музеј добити лијеп изглед. 

Музеј се отвара и према странцима, јер све више страних студената борави у 
овом граду и посјећује ову установу. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада. 
 
Милош  Милић је истакао да су у 2022. години у Градском позоришту 

одржане најозбиљније представе.  
На територији општине Фоча налазе се археолошка налазишта.  
Он је похвалио кустоса Музеја, Данка Михајловића, који му је дао списак са 

99 локалитета археолошких налазишта из средњег вијека, што је огромно богатство 
и важан капитал општине Фоча. 

Музеј је имао одличну сарадњу са Етнографским музејом из Србије, музејом 
у Бањој Луци, Српском академијом наука и умјетности, Филозофским факултетом у 
Источном Сарајеву, музејима из Чачка, Горњег Милановца и Требиња. 

Он је сматрао да треба публиковати старинске обичаје српског народа, са 
чиме се кренуло у 2022. години, као што су: обичаји за рађање, свадбе и сахране на 
ширем локалитету Челебића и старих српских градских породица у Фочи. 

Поново је актуелно налазиште старе цркве у Грдијевићима. 
У Општину долазе нови еминентни умјетници. 
Доста је урађено на унутрашњим просторијама Музеја. 
Радује и враћање отуђеног звона са Сат-куле. 
Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада ове установе. 
 
Бранка  Драгичевић је оцијенила да је Музеј радио добро и у складу са  

финансијским могућностима. 
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Општина Фоча је веома богата са културно-историјским налазиштима, чему 
би у наредном периоду требало дати значајну пажњу и подршку, што неће бити 
могуће без значајнијих финансијских средстава. 

Она је сматрала да треба извршити осавремењавање изложбених поставки, за 
шта су потребна велика финансијска средства. 

Треба ријешити проблем прилаза згради Музеја, јер ова установа нема свој 
паркинг. Испред зграде Музеја је паркинг за такси возила. 

Улаз са бочне стране, од мартека „Корт“, је дуго времена био онемогућен, 
сада је враћен, али није доведен у првобитно стање. Овим прилазом су прилазили 
камиони са сценом, јер се са бочне стране налази улаз на сцену Позоришта. Овом 
страном мало ауто тешко може да прође, док комби или камион не могу проћи 
никако. Зато постоји велики проблем када долазе праве позоришне представе са 
доста реквизита и великом сценом. 

Она је предложила да се са бочне стране, од маркета „Корт“, обезбиједи једно 
паркинг мјесто, које би служило само за потребе Музеја, Библиотеке и Позоришта. 

Она је подсјетила да је одлуком Скупштине простор у згради Музеја дат 
Борачкој организацији, у којем је урaђена Спомен соба, прва и најљепше уређена у 
Републици Српској. Она је сада у добром стању, веома је посјећена и док се налази у 
овој згради, Музеј ће о њој водити рачуна и указивати јој пажњу коју заслужује, јер 
чува успомене на 646 погинулих бораца, а култура сјећања мора да се чува и да се 
преноси на млађе генерације. Расвјета у Спомен соби је лоша, јер због дотрајалих 
инсталација неке сијалице не раде. Музеј је кроз одређене пројекте покушао да 
обезбиједи средства за расвјету, али није у томе успио. Она је сматрала да би 
Општина Фоча требало да изнађе средства за реконструкцију ове расвјете. 

Велики проблем у згради Музеја представља и загријавање просторија. 
Она је истакла да је 2010. године, када је била изабрана за директора Музеја, 

зграда прокишњавала, рачун установе је био блокиран, била је искључена струја и 
телефон, биле су неисплаћене плате.  

А 2017. године, када је смијењена са дужности директора, Музеј је имао нову 
фасаду и нове прозоре, било је урађено доста унутрашњих радова, а били су 
измирени и сви дугови. На добром путу је било и да се ријеши питање загријавање 
зграде, јер је тада имала подршку Савјета министара БиХ, који је обезбиједио 
средства за кров и фасаду, док је Општина учествовала у замјени прозора. 

Похвално је што ће се уредити плато испред зграде Музеја, поставити биста 
др Ристу Јеремићу, изградити стаза према Сат-кули, поводом 60 година од оснивања 
Музеја, па ће ова установа добити изглед какав заслужује. 

Она је констатовала да у источном дијелу Републике Српске постоји још 
музеј у Требињу и Бијељини. 

Она је сматрала да је у будућем периоду за функционисање Музеја потребно  
издвојити већа средства. 

 
Снежана  Голијанин је похвалила ангажовање директорице Музеја и особља 

ове установе који су у 2022. години омогућили већи број позоришних представа, као 
да је ријеч о великом граду. 

Она је истакла да је велики проблем што Музеј нема гријање, па то питање 
треба под хитно ријешити. 

Треба улагати у Музеј како би се побољшала туристичка понуда. 
 
Никола  Вуковић је истакао да је у 2022. години био задовољавајући број 

културних манифестација, које су потребне грађанима. 
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Домаћи и страни туристи све више су заинтересовани за Музеј како би се 
упознали са историјом Фоче.  

Кућа чувене српске породице Глођајић, која је пар деценија у приватном 
власништву, је национални споменик, под одређеним степеном заштите.  

Како у овом објекту од 2014. године нико не живи, објекат пропада, па би га 
требало заштитити. 

Он је изразио све похвале за рад ове установе.  
 
Милорад  Костић се придружио приједлогу одборника Вуковића да се кућа 

породице Глођајић заштити од пропадања, јер се има шта видјети.   
Он је истакао да је за вријеме мандата директорице Снежане Кунарац из 

Музеја отуђено звоно, што је био велики немар ове директорице. А онда је звоно 
освануло пред зградом Музеја, враћено је, о чему се води поступак. 

Ово звоно,  према  причама колекционара који се баве антиквитетима, је 
веома вриједно, има непроцјењиву вриједност, најјачи је експонат у регији, јер 
оваквих звона у свијету има седам – осам примјерака.  

 
Душанка  Станковић, директорица Музеја, је дала одговоре на питања и 

објашњења у вези са дискусијама одборника.  
Звоно је враћено Музеју, а то је најважније у тој причи. 
На Филозофском факултету постоји Одсјек за историју и археологију и 2023. 

године ће изаћи први кадрови, а дипломирани археолози и студенти који буду 
студирали на овом одсјеку ће користити неке локалитете на подручју општине Фоча 
као неку своју базу за истраживање.  

Са надлежним министарством и Заводом за заштиту споменика културе РС 
представници Музеја РС су показали интересовање за старе грађанске породице 
Фоче, па и за кућу која је споменута у дискусијама одборника. 

 
Весна  Рашевић, замјеница Наченика Општине, је истакла да је Музеј „Стара 

Херцеговина“ препознат на мапи музеја Републике Српске. 
Она је сматрала да је 1998. године направљена грешка што Музеј није остао 

на републичком нивоу, као што је случај са Музејом у Требињу, па ће се убудуће 
радити да се законски прописи измијене у том правцу. 

Она је упутила све похвале за рад Музеја, уз уважавање сугестија које су дате 
у дискусијама одборника. 

Испред зграде Музеја ће се уредити плато и поставити биста др Ристу 
Јеремићу. Музеј ће се подржати да постане културна пријестоница у граду. 

Потребно је коначно ријешити питања загријавања зграде Музеја. 
Она је најавила да ће се ријешити и проблем Спомен собе. 
 
Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 

изјасне о материјалима који су били предмет разматрања. 
Након извршеног посебног гласања, он је констатовао да је Скупштина 

Општине Фоча, већином гласова („за“ је гласало 16 одборника, нико није гласао 
„против“, а четири одборника су била „уздржана“), донијела  
 

З а к љ у ч к е 
 
15.  Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Јавне установе Музеј 

„Стара Херцеговина“ Фоча за 2022. годину. 
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16.  Скупштина Општине Фоча даје сагласност на Програм рада Јавне 
установе Музеј „Стара Херцеговина“ Фоча за 2023. годину.  

 
 
АД – 17.  Извјештај  о  раду  и  пословању  Јавне  установе  Туристичка  

организација  Општине  Фоча  за  2022.  годину  и  
АД – 18.  Програм  рада  Јавне  установе  Туристичка  организација 

Општине  Фоча  за  2023.  годину  
 
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио јединствену 

расправу о предметним материјалима. 
 
У расправи су учествовали одборници: Душан Бодирога, Татјана Шифорија, 

Миливоје Достић, Драгослав Станојевић, Милорад Костић, Бранка Драгичевић, 
Никола Вуковић, Милош Милић и Крсто Ивановић, као и Огњен Бодирога, народни 
посланик у Народној скупштини Републике Српске и Споменка Попадић, 
директорица Туристичке организације. 

 
Душан  Бодирога је сматрао да без најосновније инфраструктуре нема ни 

развоја. Једно од најатрактивнијих подручја, са огромним потенцијалом, је подручје  
Заврши, тј. Заваит, Челебићи и Мештревац, које има веома лошу путну регионалну и 
локалну комуникацију. Ово подручје је од центра града удаљено око 40 
киломентара, до којег се долази за два сата.  

Са овог подручја се усијече 60 – 70% од укупне количине шумских 
сортимената, а од 700.000 КМ планираних средстава за поправку путева на подручју 
мјесних заједница Завит, Челебићи и Мештревац планирано је укупно 45.000 КМ, 
што је неправедно.  

На овом подручју је обод највећег кањона у Европи, који је, по дубини, одмах 
иза кањона Колорадо. 

На овом  простору, и поред очајних услова путне комуникације и нередовног 
електроснабдијевања, један број ентузијаста покреће неку врсту дјелатности са 
жељом да заживи туризам, као што је Коњички клуб у Веленићима и фарма на 
Златном Бору.  

Пут за ово подручје упропаштава се и због претовара камиона са грађом. 
Он је сматрао да би се на путу десном обалом ријеке Таре морало регулисати 

питање наплате боравишне таксе, постављање рампе или на други начин, јер би се 
тако имала тачна евиденција о лицима која пролазе тим путем. 

Он је сугерисао да се разговара са Владом РС у вези са одржавањем овог 
путног правца од стране „Путева РС“ или да се овај путни правац прогласи локалним 
и пређе у надлежност локалне заједнице. 

 
Татјана Шифорија је истакла да је локална заједница провела низ 

активности везано за израду промотивно-пропагандног материјала, учешће на 
сајмовима и презентацијама, а све у сврху промоције туристичких вриједности 
општине Фоча. 

Она је питала какве су обавезе регистрованих власника апартмана и кућа за 
одмор након легализације бизниса, те да ли су плаћали регистрацију, порез и сл. 

Она је питала колико кошта лед билборд, јер би његово коришћење Општина 
могла користити и за рекламе и обавјештења. У наредном периоду би требало 
поднијети иницијативу да Општина купи билборд за Туристичку организацију. 
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Она је констатовала да боравишна такса износи 1,5 КМ по ноћењу и да је 
остварена у 2022. години у износу од 42.823 КМ, а у 2021. години 38.839 КМ. 

У табеларном прегледу се види да има кампова који су уплатили „нула“ КМ 
боравишне таксе, иако је општепознато да су ти кампови радили. 

Постоји свега неколико кампова који су у систему ПДВ-а, а сви остали су на 
паушалу, што је један од разлога због чега ови кампови не пријављују боравишну 
таксу. 

 
Миливоје Достић је истакао да је у Стратегији Републике Српске и 

Стратегији Босне и Херцеговине туризам дефинисан као једна од стратешких грана. 
Он се сложио да је туризам веома уносна и профитабилна дјелатност, а да би 

Општина и појединци из Општине могли имати неке користи од туризма, морају се у 
коријену промијенити одређене ствари, а међу првим је путна инфраструктура која 
треба да буде много боља. 

Он је сматрао да су руте до туристичких дестинација лоше обиљежене. 
Општина Фоча је веома богата природним љепотама, као што су: прашума 

Перућица, многе ријеке, планине и језера. 
Он је сматрао да у граду треба да постоји продавница сувернира. 
 
Драгослав  Станојевић је сматрао да се мора урадити неки механизам како 

би кампери плаћали боравишну таксу у правом износу, јер онолико ноћења колико 
пријаве кампери буде код једног домаћина на селу за славу. 

Општина је много уложила у кампере, али јој се од уложеног мало враћа. 
Он је предложио да се одржи састанак пољопривредника са подручја 

Општине и кампера, уз посредовање Одјељења за привреду и друштвене 
дјелатности, и направи се поштен договор око снабдијевања кампера домаћим 
пољопривредним производима. 

 
Милорад  Костић је оцијенио да је Извјештај о раду Туристичке 

организације веома лијепо написан и да му је тешко наћи ману.  
Општина је веома богата природним љепотама, али нико не ради на 

афирмацији туризма, до тих дестинација су катастрофални путеви, до којих се може 
доћи само теренским возилом. 

Велики туристички потенцијали су у НП „Сутјеска“, али је сада ситуација у 
овом предузећу веома лоша због криминала и корупције.  

Влада РС је од овог предузећа дигла руке, па би ово предузеће у наредном 
периоду могло да оде на лицитацију. 

Он је сматрао да актуелна власт у Општини не чини ништа да би се туризам у 
Општини поставио на праве основе, од којег би грађани Општине имали користи. 
Овдје неће бити фабрика, а људи одлазе, па неће бити ни конобара, ни скипера, не 
нуди се ништа, постављају се лоши кадрови. 

Он је дао подршку директорици Туристичке организације, која је микро 
полуга и показала је вољу и амбициозност, али туризам тражи улагање и обиласке, а 
странци заобилазе град, јер он ништа не нуди. 

 
Бранка  Драгичевић је похвалила Извјештај о раду и његову форму, јер је 

написан студиозно и систематично и један је од најбоље написаних извјештаја од 
свих установа. 

Она је истакла да је на сајту Општине и сајту Туристичке организације 
наведен податак да у Општини има 17 ријека, па је сугерисала да се те ријеке наведу. 
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Туристичка ораганизација је доста радила на промоцији културно-историјског 
насљеђа и учествовала је на бројним сајмовима. Она је сугерисала да се у наредном 
периоду више промовише културно-историјско насљеђе и Музеј, као установа, а да и 
Музеј учествује на сајмовима са својим промотивним материјалом. 

Она је сматрала да би било добро да Општина набави један лед билборд, који 
би се истакао на адекватном мјесту у центру града, а користио би се за културне и 
спортске догађаје, рекламе туристичких капацитета и свих манифестација које се 
одржавају у Општини. 

 
Никола  Вуковић је сматрао да је у 2022. години био задовољавајући број  

манифестација у организацији Туристичке организације Општине Фоча, као и 
других манифестација које су организоване уз њену подршку, које су битне јер у 
Општину доводе одређени број туриста. 

Он је истакао да се повећава број лица која уплаћују боравишну таксу, за 
разлику од претходног периода, иако одређени број лица избјегава обавезу плаћања 
боравишне таксе. Он је сугерисао општинској инспекцији да се ангажује на терену у 
вези са овим питањем. 

Он је констатовао да је у ранијим периодима НП „Сутјеска“ плаћао највише 
боравишне таксе, док то сада није случај. 

Он је изразио наду да ће стање у области туризма у наредном периоду бити 
боље. 

 
Милош  Милић је набројао природне љепоте са којима располаже општина 

Фоча, а то су: прашума Перућица, једина прашума у Европи; двије пјешчане 
пирамиде, Ђавоља варош и Даничићи; двије планине, Маглић и Волујак, које су 
највеће у Босни и Херцеговини; планина Зеленгора, са највећом количином 
кисеоника у Босни и Херцеговини на простору Врбнице; најљепши рјечни токови, 
дио ријеке Пиве и Таре; локалитети Љубишње и Врановине, Златни бор, Пријевор и 
још много тога. 

Он је сматрао да треба подржати све ентузијасте на подручју Општине, као 
што је ергела коња у Мештревцу, Сретен Малиш у Врбници итд. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада Туристичке 
организације. 

 
Крсто Ивановић је сматрао да је потребно урадити каталог туристичке  

понуде града. 
Он је сугерисао да се евиденција о туристима води поименично, јер би се на 

тај начин знало колико је било туриста, могао би се правити пресјек стања и правити 
анализа, што би побољшало наплату боравишне таксе, која би се усмјерила у 
побољшање туризма. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада Туристичке 
организације.  

 
Огњен  Бодирога, народни посланик у Народној скупштини Републике 

Српске, је истакао да на сајту Туристичке организације и сајту Општине има каталог 
туристичке понуде општине Фоча.  

Он је сматрао да општина Фоча од туризма може да има већу добит.  
Он је истакао да се лично заложио за регионални пут Фоча – Челебићи тако 

што је израдио фотографије о стању овога путног правца и показао их у Народној 
скупштини РС.  
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Овај путни правац, дужине око 40 километара, је стратешки веома важан, али 
је најлошији регионални пут у цијелој Босни и Херцеговини, па и у Европи. 

Он је у Народној скупштини РС скренуо пажњу и на стање у НП „Сутјеска“, 
који је уникатни парк, гдје је доставио анонимни списак дешавања у претходном 
периоду у НП „Сутјеска“. На крају 2008. године НП „Сутјеска“ је био у плусу 40.000 
КМ, чији је директор тада била Раденка Срндовић. Од тада је протекло 15 година, а 
сваке године Влада РС је Националном парку дозначавала по један милион КМ, шта 
за 15 година износи 15 милиона КМ, плус пет милиона КМ дуга, што све укупно 
износи 20 милиона КМ. 

Прије октобарских избора 2022. године, у Националном парку је радило 160 
лица. Сада их ради 105, од чега је 40 лица са ВСС и са факултетима који су под 
истрагом. Радници су примили задњу плату у новембру 2022. године, а имају 
породице које морају издржавати, већина има и кредите. 

Он је сугерисао да се јединствено наступа према републичким органима како 
би се ријешила проблематика која постоји у Општини. 

Он се залагао да Парк природе не пређе на управљање ШГ „Магић“ Фоча, 
него да се да на управљање Туристичкој организацији. 

Он је подржао рад директорице Туристичке организације, уз оцјену да она 
нема овлашћења да до краја испољи све своје идеје. 

 
Споменка  Попадић, директорица Туристичке организације Општине Фоча, 

дала је одговоре на питања и образложење у вези са дискусијама одборника. 
Туристичка организација је, осим сајамских активности, радила и бројне  

манифестације у сарадњи са Општином. 
У 2022. години урађено је више послова него што је планирано. Она је навела 

активности које нису биле планиране: учешће Туристичке организације око 
Свјетског првенства у рафтингу, Радна акција са Тамаром, Караван РТ РС. 

У току љета 2022. године реализоване су бројне иновативне и традиционалне  
манифестације, које су се показале као врло корисне. 

У погледу наплате боравишне таксе, Туристичка организација само води 
евиденцију, док је за наплату боравишне таксе надлежна тржишна инспекција. 

У пројекту који је прошао, Туристичкој организацији нису одобрена средства 
за набавку лед билборда, који кошта 30.000 КМ. 

Она је најавила да ће Туристичка организација у 2023. години урадити што 
више знакова сигнализције и обиљежавања путева, покушаће да повеже мале и 
велике пирамиде, а радиће се и на постављању контејнера за смеће. 

Она је истакла да се у туристичком Инфо-центру, који се налази у центру 
града, већ одавно могу купити бројни сувенири. 

 
Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 

изјасне о материјалима који су били предмет разматрања. 
Након извршеног посебног гласања, он је констатовао да је Скупштина 

Општине Фоча, једногласно („за“ је гласало 20 одборника), донијела  
 

З а к љ у ч к е 
 
17.  Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Јавне установе 

Туристичка организација Општине Фоча за 2022. годину. 
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18.  Скупштина Општине Фоча даје сагласност на Програм рада Јавне 
установе Туристичка организација Општине Фоча за 2023. годину. 

 
 
АД – 19.  Извјештаји  о  стању  у  области  инспекција  Општинске  

управе  Општине  Фоча  за  2022.  годину: 
1)  Инспекција за храну и ветеринарска инспекција, 
2)  Тржишна инспекција, 
3)  Урбанистичко - грађевинска инспекција, 
4)  Водна инспекција, 
5)  Комунална полиција 
 
Предсједник  Скупштине, Срђан  Драшковић, је констатовао да ће се о 

извјештајима општинских инспекција водити јединствена расправа, а да ће се 
изјашњавање вршити посебно о сваком извјештају. 

 
Уводне напомене о извјештајима дао је Зоран  Крунић, начелник Одјељења 

за инспекцијске послове и комуналну полицију. 
Он је оцијенио да су извјештаји општинских инспекција урађени коректно. 
У радним материјалима недостаје једино извјештај тржишног инспектора, јер 

Општинска управа нема овог инспектора, па сви проблеми из надлежности ове 
инспекције рјешавају се у сарадњи са републичком тржишном инспекцијом. 

Он је констатовао да су општински инспектори у 2022. години извршили 
1.667 контрола, којом приликом су издали 204 рјешења, у која се не рачунају 
рјешења донесена у вези са ковидом, сачинили су 905 записника и издали 10 
прекршајних налога. 

 
Предсједник Скупштине је отворио расправу о извјештајима општинских 

инспекција. 
 
У расправи су учествовали одборници: Крсто Ивановић, Татјана Шифорија, 

Милорад Костић, Душан Бодирога, Мирослав Матовић и Миливоје Достић, као и 
Огњен Бодирога, народни посланик у Народној скупштини РС. 

Одговоре на питања и образложења у вези са дискусијама одборника, у 
завршној ријечи, дали су Зоран Крунић, начелник Одјељења за инспекцијске послове 
и комуналну полицију и Милан Вукадиновић, начелник Општине. 

 
Крсто  Ивановић  је предложио да се недјељом дозволи рад бар једном броју 

продавница у граду, јер је то потребно како грађани за куповину најнужнијих 
производа не би одлазили у друге градове у окружењу.   

Рад ових продавница је потребан и због одржавања спортских и других 
манифестација у граду, како би учесници били у прилици да купе производе за своје 
потребе. 

 
Татјана  Шифорија је истакла да посао инспектора  није нимало лаган, јер се 

од њих очекује да заведу ред, од „рада на црно“, квалитета воде, исправности 
намирница, градње објеката и др. 

Према извјештају Комуналне полиције, извршено је 1.247 комунално-
инспекцијских контрола, сачињено је 687 записника и свакодневно је извршено више 
контрола приликом обиласка терена.  
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Она је подсјетила да је поставила неколико одборничких питања која су 
везана за  комуналног инспектора, која је ова инспекција у најкраћем року рјешавала 
на терену.  

Сада је потребно вршити контролу дивљања цијена и трговачких маржи, рада 
на црно и поштовања радног времена.  

Она је истакла да се послови инспектора сматрају пословима који се обављају 
под посебним и отежаним условима рада, па је питала колико је процентуално већа 
плата инспектора од плате општинског службеника са истим степеном сложености 
послова. Општински инспектори су некада по овом основу имали увећање плате за 
15%, које им је укинуто, па је њихова плата увећана само за 3%.  

Она  је сматрала да је посао општинских инспектора деградиран у односу на 
посао других општинских службеника. 

 
Милорад  Костић је, наступајући у име Клуба одборника СДС-а, оцијенио да 

посао општинских инспектора није лак, а да би они квалитетно радили, морају имати 
услове, као и подршку извршне власти Општине, а они то немају.  

Он се сложио да инспекторима треба повећати плату за 15% у односу на лица 
која обављају послове истог степена сложености, јер су инспектори у току посла 
били изложени и физичким нападима, а нико их није заштитио. 

Он је истакао да нема примједби на рад општинских инспектора. 
Према споразуму компаније „Нешковић“ и Начелника Општине, из 2020. 

године, била је обавеза ове компаније да очисти крхотине испод Јужног моста 
слободе и моста 9. мај, али то није учињено, па је овај уговор штетан за Општину. 

Велики дио средстава се издваја за чишћење града, а град се слабо чисти и 
градске улице се слабо перу, извршна власт не реагује, инспекторе туку и 
злостављају, а нико да их заштити. 

 
Душан Бодирога је истакао да је у посљедње вријеме вода из градског 

водовода стално замућена, па је питао водног инспектора да ли има сазнања у чему 
је проблем и шта је разлог тог замућења. 

Он има сазнања да се вода мути због једног изворишта које је прикључено у 
примарну каптажу, па је, ако је то тачно, предложио да се то извориште искључи из 
каптаже, јер би уградња пречишћивача много коштала. 

Он је сматрао да је општинска инспекција немоћна по одређеним питањима. 
Тако је компанија „Нешковић“ 2020. године са Начелником Општине потписала 
споразум да ће очистити корито ријеке Дрине испод Јужног моста слободе и моста 9. 
мај, али то није учинила. 

Он је сматрао да се мимо закона одобравају измјене регулационих планова, 
наводећи изградњу стамбене зграде на локацији код старе аутобуске станице. 

Изван града се на појединим мјестима налазе дивље депоније, које се једино 
могу спријечити утицајем на савјест грађана. 

 
Мирослав Матовић је похвалио рад комуналног полицајца Реденку 

Продановић, која је у извјештају навела да је, прије прања улица, потребно извршити  
њихово чишћење. 

Он је сматрао да град није довољно чист, нити је уредан, за шта су криви 
грађани. 

Он је апеловао да се Светосавска улица, која је много фреквента, а ту се гради 
и зграда за младе брачне парове, пере сваки трећи дан. 
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Миливоје Достић је оцијенио да општински инспектори раде свој посао 
часно и поштено, али они немају подршку општинских институција. 

Он је истакао да га је суграђанин Мирко Радовић, који живи у Улици цара 
Душана, информисао да се 11 пута обраћао Oпштини у вези подзиде, дужине 15 
метара и висине два метра, да je на лице мјеста увијек излазила општинска комисија 
и увијек му одговорила да то није приоритет, па је тражио објашњење. 

Он је навео проблем у вези са паркирањем испред зграде „Плави небодер“, у 
којој станује и у чијој близини се налази Тржни центар „Конзум“, питајући да ли 
постоји начин да се за станаре ове зграде издвоји одређени број паркинг мјеста. 

 
Огњен  Бодирога, народни посланик у Народној скупштини РС, је сматрао 

да општински инспектори честито раде свој посао, али немају подршку.  
Он је у вези са потпорним зидом који је изградила компанија „Нешковић“ у 

зони водног појаса, на шта је заједница етажних власника из насеља Рибарска 
надлежним слала дописе, изнио сазнања до којих је дошао као народни посланик. 

Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове је рјешењем 
од 8. 4. 2022. године издало локацијске услове за изградњу потпорног заштитног 
зида са обалоутврдом  компанији „Нешковић“, уз обавезу да се прибави водна 
сагласност од „Вода Српске“.  

У допису од 5. 9. 2022. године „Воде Српске“ су одговориле на захтјев да се 
локацијски услови не односе на изградњу бензинске станице са пратећим садржајем, 
да се предметна документација не односи на изградњу обалоутврде, да изградњом 
потпорног зида долази до повећања поплавног таласа узводно од потпорног зида у 
висини 6 – 100 cm, у просјеку 67 cm, што ће за посљедицу имати значајно плављење 
насеља која се налазе на десној обали ријеке Дрине, узводно од моста. 

Он је питао како је могуће да Општина издаје локацијске услове које „Воде 
Српске“ демантују у свом допису. 

Водна инспекција је 8. 1. 2023. године доставила одговар Зајеници етажних 
власника Рибарског насеља да армирано-бетонски зид, насути камен и земљани 
материјал у водотоку ријеке Дрине и код Јужног моста слободе немају грађевинску 
дозволу. „Воде Српске“ су одговориле да је наложено компанији „Нешковић“ да 
уради хидраулични прорачун којим ће доказати хидраулични утицај уређења обале, 
мапе опасности, ризик од поплава, хидрауличку студију ријеке Дрине, да би се 
добила грађевинска дозвола. 

Споразумом између Општине Фоча и компаније „Нешковић“ предвиђено је 
уклањање материјала и уређење водотока ријеке Дрине на локацији код Јужног 
моста слободе, код Саставака и моста 9 мај, што није урађено.  

Клуб одборника СДСа- је предлагао да се анексом одреди рок до када је ова 
компанија дужна да изврши уклањање тог материјала. 

Грађевински инспектор никада досад није изашао на лице мјеста, иако му је 
то законска обавеза, нити је констатовао да је армирано-бетонски зид у зони водног 
појаса дужине 80 метара и да постоји опасност од плављења подручја. 

Он је истакао да је у периоду од 9. 8. 2022. до 17. 1. 2023. године, за пет 
мјесеци, компанија „Перишић“ од Општине Фоча добила 156.000 КМ за разне 
утврде и остале радове, за шта се он, као народни посланик заузео, а посебно за јавну 
набавку од 7. 2. 2023. године гдје је Општина Фоча дала 41.926 КМ „Сигма 
Електроник“, чији је власник Сребренко Кунарац. 

 



39 
 

Зоран  Крунић, начелник Одјељења за инспекцијске послове и комуналну 
полицију, је дао одговоре на питања и образложења у вези са дискусијама 
одборника.  

Он је истакао да су општински инспектори самостални у свом раду и да на 
њихов рад не утиче ни начелник Одјељења, ни Начелник Општине.  

Испектори раде по својој савјести и не сугерише им се које ће потезе 
повлачити у свом раду. 

Он је детаљније образложио поступак који инспектори примјењују у раду. 
Паркинг простори испред зграда су јавна површина која се не може заузимати 

без одобрења наделажног органа. 
Комунална полиција не може да утиче колико ће се пута чистити и прати 

улице, јер је то у надлежности других субјеката, али може интервенисати уколико је 
стање алармантно. 

 
Милан  Вукадиновић, начелник Општине, је истакао да начелник Одјељења 

за инспекције послове и комуналну полицију и сви инспектори имају његову 
подршку и заштиту и да се он никада није мијешао у њихов рад. 

 
Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 

изјасне о извјештајима општинских инспекција. 
Након извршеног гласања, посебно о сваком извјештају, он је констатовао да 

је Скупштина Општине Фоча, једногласно („за“ је гласало 19 одборника), донијела 
сљедеће   
 

З а к љ у ч к е 
  

1)  Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Инспекције за храну и 
ветеринарске инспекције Општинске управе Општине Фоча за 2022. годину. 

 
2)  Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Урбанистичко -  

грађевинске инспекције Општинске управе Општине Фоча за 2022. годину.  
 
3)  Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Водне инспекције 

Општинске управе Општине Фоча за 2022. годину. 
 
4)  Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Комуналне полиције 

Општинске управе Општине Фоча за 2022. годину. 
 
 
АД – 20.  Информација  о  реализацији  иницијатива  одборника  

  
Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић, је отворио расправу о 

Информацији. 
 
За дискусију се пријавила одборница Бранка  Драгичевић. 
Она је истакла да је упутила иницијативу Одјељењу за просторно уређење и 

стамбено-комуналне послове да се постави неколико канти за отпатке на платоу 
између зграде „Лепа Брена“ и нових зграда, гдје има доста дјеце. 

На ову иницијативу је одговорено да постављање канти и одређивање 
локације на коју се оне постављају одређује Одјељење за просторно уређење и 
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стамбено-комуналне послове, а КП „Комуналац“ Фоча је само извршилац налога, 
пражњења канти и одвођења комуналног отпада. 

Она је питала зашто је ова иницијатива прослијеђена „Комуналцу“ када је 
била упућена Одјељењу за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

Она је тражила да се ова иницијатива понови кроз тачку: Иницијативе 
одборника. 

 
 
АД – 21.  Одговори  на  одборничка  питања 
 
Одговоре на одборничка питања са претходне сједнице коментарисао је 

одборник Милорад  Костић. 
Он је коментарисао одговоре на његова два одборничка питања. 
Он није био задовољан одговором на одборничко питање у вези са септичким 

јамама и њиховом чишћењу за 40 кућа које се налазе од „Нестро“ пумпе на Горњем 
Пољу према насељу Брод. 

Он је поновио ово питање. 
Он није био задовољан одговором на питање у вези са одроном  и бетонском 

бандером у насељу Ћерезлук, изнад Градског стадиона, испод кућа Ковача, гдје 
пролази пут паралелно са цестом. 

Он је поновио ово питање. 
 
 
АД – 22.  Одборничка  питања  
 
Нова одборничка питања поставили су одборници: Татјана Шифорија, 

Милорад Костић, Милош Милић, Душан Бодирога и Никола Вуковић. 
 
Татјана  Шифорија је, на основу састанка са таксистима Фоче, иницираног 

од Одјељења за привреду и друштвене дјелатности, а поводом њене иницијативе за 
увођење јединственог такси броја, поставила овом одјељењу одборничко питање са 
пет потпитања. 

 
1.  Колико је дневних линија и у којим правцима Општина, путем тендера, 

додијелила другим лицима који врше градски превоз? 
Таксисти Фоче су у врло незавидном положају по питању броја вожњи, па су 

овим ослабљени и сматрају да аутобус саобраћа сваки сат и купи путнике, тако да 
они немају посла. 

 
2.  Треба ограничити број таксиста на територији општине Фоча. 
Тренутно има велики број таксиста којима су дата одобрења на постојећи број  

становника. 
 
3.  Треба испитати могућност скидања ТА таблица и покренути процедуру, 

јер из тог разлога нису у могућности возити у друге градове. 
 
4.  Треба покренути иницијативу или преко  народних посланика иницирати 

измјену закона у смислу плаћања доприноса, које таксисти Фоче нису у могућности 
плаћати због малог броја вожњи, па наћи начин да им се помогне, смањењем 
доприноса или субвенцијама на нивоу Општине. 
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5.  Таксистима је узет посао превоза туриста на рафтинг кампове, јер је 
ангажован велики број приватних лица који врше тај превоз, без лиценце и 
регистрације за ту дјелатност. 

 
Милорад  Костић је поновио два одборничка питања. 
 
1.  Он је истакао да од „Нестро“ пумпе на Горњем Пољу, па према насељу 

Брод, више од 40 кућа нема канализацију, а то је Друга грађевинска зона. 
Он је образложио да грађани имају велики проблем са септичким јамама и  

смрадом који се шири овим насељем. Септичке јаме се исцрпавају најмање два пута 
у току године, што грађани морају да плаћају и то им нико не признаје. 

Он је сугерисао да ПВиК „Извор“ овим грађанима не наплаћује исцрпавање 
септичких јама док се не ријеши питање комуналне мреже у овом насељу. 

 
2.  У насељу Ћерезлук, у доњем дијелу, изнад Градског стадиона, тачније 

испод кућа Ковача, гдје пролази пут паралелно са цестом и гдје је ограда од Градског 
стадиона, постоји одрон гдје стоји велика бетонска бандера која је у фази отискања и 
која ће пасти, а око бандере је пут око два метра и све се одронило и стало се са 
завршетком изградње потпорног зида.  

У овом дијелу живи доста породица и користе овај пут, као што су породице: 
Достић, Остојић, Павловић, Јефтовић, Продановић, Лаловац и др. 

Он је апеловао да се уради потпорни зид да би се спријечило отискање  
наведеног пута. 

 
Милош  Милић  
Када ће се поправити чесма Алборија у Мјесној заједници Брод?  
 
Душан  Бодирога је у писаној форми поставио пет одборничких питања. 
 
1.  Колико је послова као извођачу радова Општина Фоча дала ЗП „Перишић“ 

с.п. Фоча у временском периоду од 01. 01. 2022. до 01. 04. 2023. године? 
 
2.  Колико је коштала набавка канцеларијског материјала?  
Истакнут је захтјев да се таксативно наброји који је то канцеларијски  

материјал за потребе Општинске управе за 2022. годину и до сада за 2023. годину и 
која фирма је добила ове послове? 

 
3.  Када се планира урадити плочник у Крајишкој улици, на дијелу испред 

продавнице „Орфеј“, испод зграде Општинске управе? 
 
4.  Када се планира замијенити ограда према ријеци Дрини, на потезу од 

Оптике „Мила“ према Рибарском ресторану, која је сва уништена од гелера још од 
НАТО бомбардовања? 

 
5.  Да ли је тачно да Општина Фоча намјерава да прода зграду основне школе 

на Поповом Мосту, коме и у које сврхе? 
 
Никола  Вуковић  
Он је истакао да локални пут: Врантегови – Биокови није био проходан два 

мјесеца, па је сугерисао да се овај пут санира и врати у првобитно стање. 
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АД – 23.  Иницијативе  одборника  
  

Нове иницијативе дали су одборници: Крсто Ивановић, Мирослав Матовић и 
Бранка Драгичевић. 

 
Крсто  Ивановић је дао двије иницијативе. 
 
1.  Он је предложио да се на билбордима Општине Фоча истакну фотографије 

ученика који остваре запажене резултате на такмичењима. 
 
2.  Он је предложио да се на билбордима Општине Фоча истакне фотографија 

Верице Михајловић, која је освојила прво мјесто на такмичењу за Мис БиХ. 
 
Мирослав  Матовић је предложио да се покрене закон о сукобу интереса, 

почев од Скупштине Општине према републичком нивоу. 
 
Бранка  Драгичевић  
Она је поновила иницијативу према Одјељењу за просторно уређење и 

стамбено-комуналне послове да се поставе канте за отпатке на платоу између зграде 
„Лепа Брена“ и нових зграда, гдје има доста дјеце. 

Она је образложила да је ова иницијатива непотребно била упућена према КП 
„Комуналац“, јер постављање канти одређује ово одјељење. 

 
 
АД – 24.  Текућа  питања  
 
У оквиру ове тачке није било дискусије. 
 
 
Сједница Скупштине је завршена у 19.20 часова.  

 
 
 
 
 
   ЗАПИСНИК                  СЕКРЕТАР             ПРЕДСЈЕДНИК 
      ВОДИЛА                         СКУПШТИНЕ                       СКУПШТИНЕ 
Милена  Вуковић        Бранимир  Радовић                   Срђан  Драшковић  
 
 
 
 


